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Да бъде въведен таван за
цената на природния газ или
тя да бъде замразена. За това
ще настоява вицепремиерът
Корнелия Нинова пред пар-
ламента, стана ясно след ней-
на среща с работодателските
организации.

Друго предложение е да
започнат разговори с “Газ-
пром” с цел да бъдат подно-

вени доставките на руски газ.
“Притеснени сме, защото

е засегната националната
сигурност, нашата цел е да
намерим решение за спасява-
не на българската икономи-
ка, запазването на работните
места и доходи и в същото
време да предложим мерки,
които не увеличават инфла-
цията”, заяви Нинова след

срещата. Тя посочи, че над
25 хиляди предприятия в
България работят с природен
газ и продукция за над 40
млрд. лв. е поставена под
въпрос.

“Оскъпяването на алтер-
нативните доставки на газ,
което според мен ще бъде 30-
40%, трябва да се поеме от
държавния бюджет”, катего-
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Болници, които не повишат заплатите на персонала си до дого-
вореното в колективния трудов договор, ще получават по-малко
пари от НЗОК за работа по клинични пътеки.
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Òàâàí çà öåíàòà íà ãàçà
Вицепремиерът и работодателите настояват
да бъде възстановен договорът с „Газпром”
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рична е Корнелия Нинова.
Вицепремиерът и работо-

дателите настояват да започ-
не допълнително облагане на
свърхпечалбите на дружест-
вата в енергетиката. Друго
тяхно искане е компенсации-
те от 300 лв. на мегават за
небитовите потребители на
ток да продължат и след май.
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ƒÛÊÌ‡ ÔÂÒÂÌ ÌÂÍ ‰‡ ÂÍÌÂ,

ÔÂÒÂÌ, ÔÂÒÂÌ Ì‡ ÚÛ‰‡!

Õ‡ Ò˙ˆ‡ ÌË ‰‡ ÓÎÂÍÌÂ,

‰‡ ÊË‚ÂÈ, ÊË‚ÂÈ ÚÛ‰‡!

— ˇ‰Í‡ Û˜‡ÒÚ, Ò ˜Û‰ÌÓ ËÏÂ

ÒÎ‡‚Ë, ÒÎ‡‚Ë ÒÂ ÚÛ‰‡,

ÌÂÏÛ ‚ÒË˜ÍÓ ÌËÈ ‰˙ÎÊËÏÂ,

‰‡ ÊË‚ÂÈ, ÊË‚ÂÈ ÚÛ‰‡!

œÓ‚‰Ë„ÌÂÚÂ ÒË ˜ÂÎ‡Ú‡,

Ó, „ÂÓË Ì‡ ÚÛ‰‡,

‚ËÈ Ú‚ÓˆË ÒÚÂ Ì‡ ·Î‡„‡Ú‡,

‰‡ ÊË‚ÂÈ, ÊË‚ÂÈ ÚÛ‰‡!

ŒÚ ÒÚÂÎ‡Ú‡ Ì‡ ‰Ë‚‡Í‡

‰Ó ÊÂÎÂÁÌËÈ Ô˙Ú

‚ÒË˜ÍÓ ÔÎÓ‰ Â Ì‡ ˙Í‡Ú‡,

‰‡ ÊË‚ÂÈ, ÊË‚ÂÈ ÚÛ‰‡!

√Ó‰Ó ÁÌ‡ÏÂÚÓ ‡Á‚ÂÈÚÂ -

ÂÚÓ, ‚Â˜ ‰ÓÈ‰Â ‰ÂÌˇ

ÌÓ‚‡ ÔÂÒÂÌ ‰‡ Á‡ÔÂÂÏ,

‰‡ ÊË‚ÂÈ, ÊË‚ÂÈ ÚÛ‰‡!

ÄÐÓÆÍÀ
ÏÅÑÅÍ

Георги КИРКОВ
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Над 10,5 млн. лева са изплатени на 313
кандидати по Програмата за хуманитарна
помощ за хора, търсещи закрила от вой-
ната в Украйна. Заплатени са 241 052 но-
щувки по правилата на подпомагането,
обяви зам.-министърът на туризма Ирена
Георгиева. Парите от държавата са за
лица, извършващи дейност в 506 обекта
като хотели, къщи за гости и др., други 15
обекта са собственост на държавни ин-
ституции и общини.

В списъците обаче имало и недопусти-
ми за настаняване лица, които са влезли в
страната преди началото на войната и не
се водят бежанци. “По някаква причина
след 24 февруари те се настаняват в хо-
телите, които пък извършват разход за
тях, респективно искат държавата да за-

За 30 години Европейският съд по правата на човека в Страсбург
е произнесъл 1524 решения срещу България. 744 от тях са осъдителни,
628 от тях са изпълнени, а около 170 са в процес на изпълнение.
Данните бяха изнесени от заместник-министъра на правосъдието Бо-
рислав Ганчев.

Той уточни, че Европейският съд по правата на човека има после-
дваща роля, той е коректив на практики, които не съответстват на
международния правозащитен стандарт и принципите на правовата
държава.

Осъдителните решения очертават сериозни проблеми и спешна нуж-
да от законодателни промени, по които действа работна група, посочи
заместник-министърът. Друга мярка, която се предприема, са промени
в Наредбата за висшето образование по право, която е от 90-те години,
с цел нейното осъвременяване.

Преди ден стана ясно, че кабинетът одобява почти 100 000 евро за
обезщетения пред ЕСПЧ.

Â õîòåëèòå ñå íàñòàíèëè è óêðàèíöè,
ïðèñòèãíàëè ïðåäè âîéíàòà

Ñúäúò â Ñòðàñáóðã å âçåë
1524 ðåøåíèÿ ñðåùó
Áúëãàðèÿ çà 30 ãîäèíè

Продължават разговорите
началото на следващата учеб-
на 2023-2024 г. да е по-рано
- от 7 септември. Идеята е да
се използва една допълнител-
на седмица от пет дни, които
да се разпределят по-равно-
мерно през учебната година

Ó÷åáíàòà 2023-2024 ã. ìîæå äà çàïî÷íå íà 7 ñåïòåìâðè

Премиерът Кирил Петков
обеща на Украйна и иконо-
мическа помощ. Това стана
ясно след срещата му с ук-
раинския президент Володи-
мир Зеленски в Киев. Пре-
миерът бе на еднодневно
посещение в Украйна заед-
но с българска делегация, в
която не взе участие пред-
ставител на БСП.

“Имаме толкова общи об-
ласти за подкрепа - Бълга-
рия и балканските държави
да купуват украински ток,
което ще помогне много на
икономиката”, заяви Петков.
Според него Варна може да
се превърне в логистичен
хъб за украинската пшеница
и слънчоглед. Освен това
премиерът изрази позиция,
че България може да бъде
инструмент за енергийната
сигурност на Украйна и
може да доставя газ от тер-
миналите за втечнен газ от
Гърция и Турция, което ще
даде на двете държави
допълнителен приток на го-
риво.

Ïðåìèåðúò îáåùà
èêîíîìè÷åñêà
ïîìîù íà Óêðàéíà

“Ще се радвам България да
е част от реконструкцията на
Украйна”, коментира още
Петков. Той е убеден, че Ук-
райна ще победи в тази война

бъде безучастна в тази тра-
гедия и ние взимаме ясна
позиция като част от демо-
кратичния свят и от Евро-
пейския съюз, че ще заста-
нем до Украйна, защото това
не е просто битката на Ук-
райна, това е цивилизацио-
нен избор”, заяви Кирил
Петков, след като посети
мястото на масов гроб, в
който украинските власти
твърдят, че са били погреба-
ни 97 души.

“В момента сме на мяс-
то, на което са погребани 97
човека, имало е жени, деца,
повечето са със следи от
куршуми. Този квартал при-
лича на софийски квартал и
е невероятно да видим как
един нормален град след
няколко дни война може да
изглежда така”, заяви той.

Петков подчерта отново,
че партията му ще подкрепи
изпращането на военна по-
мощ на Украйна. Той отно-
во ще разговаря с БСП. На
въпрос дали изпращането на
военна помощ на Украйна

може да свали правителство-
то, премиерът отговори от-
рицателно. “Знаете ли, все-
ки говори за падане на този
кабинет от първия ден, ко-
гато този кабинет тръгна.
Както виждате, не е паднал.
И това, което мога да кажа,
е, че не мисля, че ще падне.
Говорихме помежду си, тук
даже не е въпрос на полити-
ческо решение. Всеки тряб-
ва да вземе своето решение,
когато е добре информиран.
Няма политически линии,
когато става дума за човеш-
ки ценности”, заяви той.

Премиерът очаква да се
направи преглед на диплома-
тите, които са акредитирани
у нас към посолството на Ру-
ската федерация. Очаква и
по-симетрично представи-
телство в двустранните от-
ношение. В момента бълга-
рите към посолството ни в
Москва са под десет души,
след като Русия изгони наши
дипломатически служители.
А към руското посолство са
114, посочи Кирил Петков.

Председателят на Народното събрание Никола

Минчев свиква извънредно заседание на парламента

в сряда - 4 май 2022 г. То ще се проведе в 15,30

часа, точно след края на редовното заседание,

което започва от 9 часа. На 4 май приключва

великденската ваканция на депутатите.

В дневния ред на извънредното заседание е включено

изслушване на премиера и на министъра на енерге-

тиката, изпълнителните директори на БЕХ, “Булгар-

газ”, “Булгартрансгаз”, председателя на КЕВР и

ръководителите на ДАНС и ДАР във връзка със

спирането на доставките на природен газ от Русия.

Втора точка в програмата е проект на решение за

предоставяне на военна и техническа помощ на

Украйна.

ÍÑ çàñåäàâà èçâúíðåäíî çà
âîåííàòà ïîìîù çà Óêðàéíà

България няма да бъде
безучастна в тази трагедия,
заяви Петков при
посещението си в Киев

като ваканционни дни. Това
заяви министърът на образо-
ванието и науката акад. Ни-
колай Денков. Той обясни, че
целта е да се създаде ритъм
на учене-почивка-учене-по-
чивка, както е в по-добрите
образователни системи. “За

да стане това, са необходими
промени в Закона за преду-
чилищното и училищното об-
разование, предстои и пуб-
лично обсъждане. Крайното
решение ще бъде взето, кога-
то сме убедили обществото,
че това ще бъде полезно”,

увери образователният ми-
нистър.

Другата идея е за учени-
ците от I до VI клас учебната
година да се удължи с две сед-
мици. Те ще бъдат използва-
ни за проектно обучение, за
нови форми на образование

и за преговор на учебния ма-
териал. “Образователният
облак” ще бъде готов за нача-
лото на новата учебна година
и в него ще има електронни
образователни ресурси, кои-
то ще са безплатни за всички
деца в България.

и всички демократични стра-
ни ще застанат зад нея.

По-рано през деня деле-
гацията посети градчето
Буча. “България няма да

плати помощта, която е обявена в програ-
мата”, обясни зам.-министърът. Според
нея това е тежък казус, който ще се об-
мисли, тъй като хотелите вече са направи-
ли разходи.

След изясняване и проверка на всички
данни ведомството ще подготви решение
на Министерския съвет за допълнително
плащане на дължимите суми към канди-
датствалите преди втория цикъл на раз-
плащане през май. Ако се верифицират
общо над 85 000 нощувки, ще бъдат из-
платени още над 3,7 млн. лева.

След 31 май се обсъждат възможности
част от бежанците да бъдат настанени и в
държавните и общинските бази. Към мо-
мента са обследвани около 670, в които
могат да се настанят над 20 хил. души.
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“ ЦИТАТ НА ДЕНЯ

Òîâà íå å îíçè Ðàäåâ,
çà êîãîòî èçëÿçîõ äà
ïðîòåñòèðàì ïðåä
Ïðåçèäåíòñòâîòî.
Çà ïúðâè âèäÿõ
ïðåçèäåíòà äà áîðàâè
ñ ãåðáàäæèéñêè îïîðêè

Явор Божанков за реакцията
на държавния глава за износа

на оръжие

Градският съвет на БСП – София

организира честване на

Деня на труда и празника на левия печат и в. ДУМА

Събитието ще се състои на 1 май 2022 г., 11.00 часа

на откритата сцена (лятната естрада) в Борисовата градина.

Очакваме Ви!

След повече от 100 дни участие в
управлението БСП отчита постигнатото
в областта на труда и социалната поли-
тика. Минималната заплата е повишена
от 650 на 710 лв. или с 9,2% спрямо
2021 г. В края на миналата година пенси-
ите на всички над 2 млн. пенсионери са
увеличени средно с над 12%. Това е най-
голямото повишение от 2008 г. насам.

Осигурени са средства за изплащане-
то на КОВИД-добавки от 60 лв. за всич-
ки пенсионери, независимо от размера
на техните пенсии. За Великден всички

Не на оръжията и военната
помощ за Украйна!, е катего-
ричната позиция на социалис-
тите в район “Одесос” във Вар-
на. Те застанаха категорично
зад председателя на БСП Кор-
нелия Нинова, която аргумен-
тирано обяви, че стратегичес-
ките решения, касаещи нацио-
налната ни сигурност, се взи-
мат в София, а не след пътува-
ния до Киев.

Недопустимо е България да
бъде въвлечена във военен кон-

СОЦИАЛИСТИТЕ ВЪВ ВАРНА:

Íå íà âîåííàòà ïîìîù
çà Óêðàéíà

фликт, особено в такъв, в който
жертвите ще са братя славяни,
заяви депутатът от левицата и
председател на парламентарна-
та Комисия по транспорт и
съобщения Борислав Гуцанов.
“БСП ще подкрепи всички
стъпки, които биха запазили
неутралитета на страната ни и
биха довели до мир, а не до
разгаряне на войната. Защото,
ако за Португалия и Испания тя
е на хиляди километри, за нас е
буквално зад ъгъла. И тази по-

зиция няма да се промени, неза-
висимо чий външен министър се
опитва да окаже влияние върху
решенията на българските депу-
тати и министри”, подчерта
Гуцанов. Според него все още
не е късно да се вземе правил-
ното решение. “От него ще за-

виси не само мирът, но и иконо-
миката на страната ни, социал-
ният живот и бъдещето на деца-
та ни. Само ще припомня, че от
газа, който използва Италия,
само 8% е руски, а в България
този процент е над 90”, уточни
Гуцанов.

Варненските социалисти
призоваха левите политици да
бъдат единни в посланията си.
Само така БСП ще продължи
да бъде гласът на разума в по-
литиката, категорични са от
актива на районната организа-
ция в “Одесос”.

Ïîñòèæåíèÿòà íà ÁÑÏ
â ñîöèàëíàòà ïîëèòèêà

Празникът на труда
ще бъде отбелязан в поч-
ти всички населени места
в страна. Участие в ини-
циативите ще вземат де-
путатите от ПГ “БСП за
България” от съответния
избирателен район. В
Бургас ще се проведе ав-
тошествие, които ще
тръгне  от “Метро” и ще
финишира в центъра на
града. В Морската гради-
на на сцена “Раковина”
във Варна ще има търже-
ствен концерт. Шествие до
паметника на работника
ще се състои във Враца. В
Брегово, Ново село и
Макреш ще има събор с
музика и манифестация.
Обединението на жените-
социалистки в Кърджали
организира фолклорно на-
диграване на площада. В
Кюстендил ще има търже-
ство с празнична програ-

В края на миналата година пенсиите на всички над 2 млн. пенсионери
са увеличени средно с над 12%, отчитат социалистите

възрастни хора получиха и еднократна
добавка от 70 лв.

Увеличено е обезщетението за отглеж-
дане на дете до 2 години на 710 лв. По
време на предишното редовно правителст-
во неговият размер беше замразен на 380
лв. в продължение на повече от 3 години.

Два пъти повече са средствата за оси-
гуряване на лични асистенти за хора с
увреждания по Закона за личната помощ.
През 2021 г. предвиденият ресурс беше
214,6 млн. лв. С бюджет 2022 те са уве-
личени с 223,5 млн. лв. до над 438 млн. лв.

Месечните помощи за отглеждане на
дете до завършване на средно образова-
ние са повишени с 20 на сто. Увеличен е
и доходният критерий за достъп до под-
крепа, с което от повишението ще се
възползват допълнително 100 000 деца
или общо около 600 000 деца.

Безработицата е задържана на рекорд-
но ниско равнище под 5% въпреки енер-
гийната и здравната криза. Минималният
размер на обезщетението за безработица
е повишен от 12 на 18 лв. на ден, а мак-
сималният - от 74,29 лв. на 85,71 лв.

Приета е Наредба за стандартите за
заплащане на служителите в социалните
услуги и са осигурени средства за значи-
телно увеличаване на възнагражденията
в сектора.

С 50 млн. лв. са повече средствата по
Националния план за действие по за-
етостта. По този план е осигурена
възможност над 22 000 безработни от
уязвимите групи да започнат работа. Ще
се финансира и обучението на други над
10 000 души с цел да станат по-конку-
рентни на пазара на труда.

Ëåâèöàòà ÷åñòâà Ïúðâè ìàé
ма пред къща-паметник на
културата.

В цялата Ловешка об-
ласт социалистите ще от-
бележат тържествено
празника на труда. В об-
ластния център ще има
митинг на площада с бо-
гата концертна програма.
Митинг ще има в парка в
пернишкия квартал “Из-
ток”. БСП в Силистра
организира почистване и
облагородяване на памет-
ника на добруджанския
революционер.

Социалистите от Ста-
ра Загора ще се включат в
митинг и концерта, които
ще се проведат на Брат-
ската могила. В Сливен
1 май ще бъде отбелязан с
шествие и поставяне на
цветя пред паметника на
Петко Енев. Членове и
симпатизанти на левицата
от Благоевград, Шумен и

Ямбол ще се поклонят
пред паметници на проф-
съюзни дейци и антифа-
шисти. Цветя ще има и на
обелиска на Димитър Бла-
гоев във Велико Търново.

Градският съвет на
БСП в София е организа-
тор на честването на Деня
на труда и Празника на
левия печат и вестник
ДУМА. Началото на съ-
битието е от 11 ч. на От-
критата сцена в Бори-
совата градина. То ще за-
почне с приветствия на
лидера на столичните со-
циалисти и председател на
групата общински съвет-
ници в СОС от БСП Иван
Таков, зам.-министъра на
туризма Мариела Модева,
представители на КНСБ и
КТ “Подкрепа”. По-късно
ще има и музикална про-
грама с участието на ан-
самбъл “Здравец”.
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Болници, които не повишат заплати-
те на персонала си до договорените в
колективния трудов договор (КТД) по-
високи основни възнаграждения, ще по-
лучават по-малко пари от НЗОК за рабо-
та по клинични пътеки.

Вместо договореното между Българ-
ския лекарски съюз и НЗОК средно 25%
увеличение в цените на клиничните
пътеки, болниците, които не дават дого-
ворените заплати, ще работят с 15%
ръст в цените на пътеките. Това стана
ясно след заседание на Надзорния съвет
на НЗОК. Условието ще залегне в анек-
са към Националния рамков договор
(НРД), който БЛС и НЗОК се очаква да

Средната оценка, която граж-
данските организации поставят на
държавата през миналата година в
грижата и политиките за децата, е
“среден” 3,18. Все пак се отчита
напредък, тъй като година по-рано
оценката е била 3,09. Тя се дава за
11-та поредна година от неправи-
телствената организация “Нацио-
нална мрежа за децата”.

30 експерти от гражданските
организации и 7 външни оцените-
ли са автори на единствения по
рода си независим доклад, който
оценява напредъка на държавните

За втора година форумът “Започни млад” ще привле-
че младежите с предприемачески дух от Русе. Събити-
ето се организира от списание “Български предприе-
мач” и община Русе в партньорство с Русенския универ-
ситет от 13 до 15 май и е насочено към учениците от 11
и 12 клас. Целта е желаещите да се занимават със соб-
ствен бизнес да получат практически знания по темата
и да се свържат с висшето образование и бизнеса на
място. Участниците ще презентират свои бизнес идеи и

ÂÀÑ ðàçïîðåäè
ïðåìàõâàíåòî íà
äâóåòàæíà ñãðàäà
â ïàðê „Ðîñåíåö”

подпишат до дни. В КТД е заложена ми-
нимална основна заплата от 2000 лева
за лекар, 1500 лева - за сестра и 910 лева
- за санитар. В момента те получават
съответно 1100-1200 лева, 950 лева и
минимална заплата. Някои болници се
оплакаха, че предлаганият 25% ръст в
цените на пътеките не е достатъчен, за
да увеличат толкова съществено запла-
тите, но сега става ясно, че ако не го
направят, ще получат още по-малко уве-
личение на пътеките.

Доц. Васил Пандов, председател на
Надзорния съвет на НЗОК, съобщи още,
че решението ще влезе в сила от август
и има време да се помисли как да бъдат

подпомогнати болниците, които не мо-
гат да достигнат договорените в КТД
заплати. За центровете за спешна меди-
цинска помощ и диспансерите, които са
на бюджетна издръжка, Пандов увери,
че по-високите заплати ще бъдат осигу-
рени и преди август.

Предвиден е и текст в анекса на НРД,
според който 60% от постъпленията на
болниците по линия на НЗОК трябва да
са за заплати. От НЗОК са убедени, че
няма риск от фалит на общински болни-
ци, а единственият риск е заплатите в
някои от тях да останат по-ниски.

ДУМА припомня, че ръстът в цените
на пътеките средно е с 25 на сто, като

по-сериозно увеличение получават някои
неглижирани досега специалности като
педиатрията и неонатологията. По-рано
болнични сдружения са обявиха катего-
рично против обвързването на ръста на
пътеките с по-високите заплати в КТД и
дадоха заявка, че ще оспорват такива тек-
стове като незаконосъобразни, ако залег-
нат в НРД.

Ïðè ïî-íèñêè çàïëàòè - ïî-ìàëêî
ïàðè çà êëèíè÷íèòå ïúòåêè
Новото условие ще залегне в анекса към Националния рамков
договор, който БЛС и НЗОК ще подпишат до дни

Ръст на клиничните пътеки с 25%
Основна заплата
Лекар - 2000 лв.
Медицинска сестра - 1500 лева
Санитар - 910 лв.

Äúðæàâíàòà ãðèæà çà äåöàòà îöåíåíà ñ 3,18

Ôîðóì çà ó÷åíèöè ñ ïðåäïðèåìà÷åñêè äóõ â Ðóñå

Върховният административен съд (ВАС) разпоре-
ди премахването на незаконен строеж “двуетажна
сграда” от имот в местност “Отманли”, лесопарк “Ро-
сенец”. Решението е окончателно и не подлежи на
обжалване. В него се посочва, че сградата попада в
крайбрежна плажна ивица - имот публична държавна
собственост. Според ВАС не са налице и строителни
книжа за постройката, а първите картографски данни
за наличие на обект, находящ се в позицията на спор-
ния, са едва от 2006 г. От заключението на вещото
лице става ясно, че в общината е наличен кадастрален
план на базата на лесопарк “Росенец” от 1989 г., в
който са отбелязани големите почивни станции, но
двуетажната сграда я няма нанесена.

Имотите в Росенец, както и кейовата стена, които
са част от лятната резидения на почетния лидер на
ДПС Ахмед Доган, бяха обекти на проверки от стра-
на на различни институции, които показаха наличие
на нарушения.

Пред март проверка на ДНСК установи, че има
строителни нарушения при изграждането на кейовата
стена и на някои от постройките в “Сараите”.

Хората от Белащица отново излязоха на про-
тест срещу кариерите над селото. Договорите за
концесия на двете находища изтекоха, но едната
фирма продължава да извозва добитите инертни
материали.

“Протестираме срещу безхаберието на инсти-
туциите в България, които вече 5 години не се
съобразяват с исканията на хората от Белащица и
околните села. Ние искаме да дишаме чист въздух
и някой да ни обясни защо се извозват материали,
които са изключителна държавна собственост”,
заяви за “24 часа” Павел Гимишев от инициативния
комитет “Стоп на кариерите в Белащица”. Той до-
бави, че протести ще има всеки ден.

Концесионерите са внесли заявления изтеклите
договори да бъдат удължени. РИОСВ спря произ-
водството по искането на “Европейски пътища”,
но Пловдивският административен съд се произне-
се в полза на фирмата и екоинспекцията ще трябва
да разгледа случая.

Áåëàùèöà
îòíîâî íà ïðîòåñò
çàðàäè êàðèåðèòå

политики за деца чрез анализ, ос-
нован на факти и данни, в облас-
тите “Участие на децата”, “Бла-
госъстояние на децата”, “Семейна
среда и алтернативни грижи”, “За-
крила от всички форми на наси-
лие”, “Правосъдие за деца”, “Ран-
но детско развитие”, “Детско
здраве”, “Образование”, “Спорт”,
“Култура и свободно време”.

Чрез анкети във формирането
на оценките и препоръките в до-
клада са се включили и 160 деца,
млади хора, родители и професи-
оналисти. Докладът “Бележник”

включва и конкретни препоръки
за бъдещата работа на държавата
и институциите. Той беше пред-
ставен едновременно в София,
Русе, Варна, Силистра, Пловдив и
Ямбол.

Анализите на въздействието на
изолацията през последните две го-
дини върху децата ясно показва,
че решенията, които влияят пряко
на живота им, са вземани без до-
питване до тяхното мнение, което
води до чувство за разочарование
и омаловажаване от възрастните,
сочи докладът.

ще сформират екипи, с които да ги развият. Идеята е
ученици от различни училища да работят съвместно за
създаването на модел на  стартираща компания. Всеки
екип ще бъде подкрепен от ментор и ще има възмож-
ността да получи ценни съвети от бизнес лидери и ме-
стни предприемачи.

Участниците ще представят пред жури своите базо-
ви прототипи и бизнес модел, като най-добрият екип ще
получи финансово поощрение за реализирането им.

СНИМКА БТА

Във Варна се провежда пролетна трудова борса,
в която взимат участие предимно фирми от туристическия бранш
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Да се започнат разговори с “Газпром”
с цел да бъдат подновени доставките на
руски газ. Това поиска вицепремиерът и
министър на икономиката и индустрията
Корнелия Нинова, подкрепена от нацио-
нално представителните работодателски
организации. Нинова се срещна вчера с
представителите на бизнеса в търсене на
пътища за спасяването на икономиката.

“Притеснени сме, защото е засегна-
та националната сигурност, нашата цел
е да намерим решение за спасяване на
българската икономика, запазването на
работните места и доходи и в същото
време да предложим мерки, които не
увеличават инфлацията”, заяви Нинова
след срещата. Тя посочи, че над 25 хи-
ляди предприятия в България работят с
природен газ и продукция за над 40
млрд. лв. е поставена под въпрос.

Вицепремиерът обяви, че ако се про-
веде извънредно заседание на Народно-
то събрание по искане на ГЕРБ, ще пред-
ложи депутатите да гласуват таван на
цената на природния газ, докато не се
възстановят доставките по цени от дого-
вора с “Газпром”. Ако за ГЕРБ е най-
важно в момента да изнася оръжие, то
за нас най-важно е българската иконо-
мика, индустрия, спасяването на работ-
ни места и доходите и овладяване на
инфлацията, коментира министърът на
икономиката и индустрията.

Оскъпяването на алтернативните до-
ставки, което ще бъде 30-40%, трябва да
се поеме от държавния бюджет, заяви
Нинова, подкрепена от работодателски-
те организации.

Освен това вицепремиерът и бизнесът
настояват да се направят законови изме-

Íèíîâà ïðåäëàãà çàìðàçÿâàíå
íà öåíàòà íà ãàçà
Вицепремиерът и работодателите настояват
да бъде възстановен договорът с „Газпром”

Евгени ГАВРИЛОВ

нения за въвеждане на допълнително
облагане на свърхпечалбите на дружест-
вата в енергетиката.

Друго тяхно искане е компенсации-
те от 300 лв. на мегават за небитовите
потребители на ток да продължат и след
май до подписването на нови дългос-
рочни договори за покупка на електро-
енергия.

“Анализ на Еврокомисията показва,
че алтернатива на руския природен газ
за цяла Европа няма да има поне до 2027
г.”, обяви председателят на БСК Добри
Митрев. Той посочи, че в момента 40%
от потреблението на синьо гориво на
стария континент идва от Русия. “Зато-
ва настояваме България да изпълни ан-
гажиментите си по дългосрочния дого-
вор с “Газпром”, каза председателят на
БСК, според когото Европейската ко-
мисия е обявила, че новият начин на
разплащане не противоречи на санкции-
те спрямо Русия.

“В противен случай посредниците ще
се облагодетелстват. Ние няма да платим
разликата в цената на комисионерите”,
обяви Митрев.

Бизнесът припомни, че през март
правителството е поело ангажимент да
състави работна група с представители
на КЕВР и енергийното министерство
за въвеждане на устойчив механизъм за
дългосрочно договаряне на покупка на
електроенергия, така че цените да са
прогнозируеми. “До момента не сме ка-
нени в такава работна група. Никой от
общо 633 хил. небитови потребители -
фирми, училища, болници, общински
структури, не знае по какви цени ще
плаща тока в други ден. В момента це-
ната е 450 лв. на мегаватчас и прогно-
зите са, че няма да падне”, каза Добри
Митрев.

“Безспорно цената на енергоносите-

лите е ключова не само за конкуренто-
способността на предприятията, но и за
доходите на хората. По-лесният проблем
за решаване безспорно е цената на тока.
Нашата енергетика генерира такива
свръхпечалби, че само с част от тях мо-
гат да бъдат компенсирани всички потре-
бители на свободния пазар”, заяви пред-
седателят на Асоциацията на индустри-
алния капитал Васил Велев.

“Няма как при растящи цени на енер-

гия и газ ние да очакваме, че ще има за-
пазване на работни места. Ако искаме да
запазим държавата си, трябва да вземем
спешни мерки. Протестите са крайна
мярка и е добре да не се стига до там”,
каза Кирил Домусчиев.

Вицепремиерът Нинова каза, че очак-
ва да се намери общо решение в коали-
цията по предложенията за компенсация,
както и по другите предложения в полза
на икономиката.

Вицепремиерът и министър на икономиката и индустрията Корнелия Нинова
и изпълнителният директор на ДКК Смиляна Нитова изненадващо посетиха държав-
ната компания “Кинтекс” ЕАД. Те се срещнаха с всички директори на дирекции
и отдели в дружеството. Министър Нинова ги увери, че единствената цел на ДКК
и Министерството на икономиката и индустрията е държавното дружество да се
управлява прозрачно, да се прекратят злоупотребите и източването. “Работете
спокойно, винаги може да разчитате на подкрепа”, заяви вицепремиерът.

Ръководният състав я увери, че не работят по договори за Украйна и Русия.
Твърдението на досегашния изпълнителен директор, че има договор за 40 млн.
евро и че това е причината да бъде освободен, беше опровергано от присъства-
щите. Те благодариха на Нинова, че е единственият министър, който е посетил
компанията и изслушал тяхното мнение.

Един ден може да работи “Топло-
фикация София” в летен режим на ра-
бота в най-лошия сценарий, в който
няма доставки на природен газ от 1
юни. Това заяви изпълнителният дирек-
тор на дружеството Александър Алек-
сандров пред общинските съветници от
комисията по енергетика на извънред-
но заседание по темата със спрените
доставки на руски газ за България. “За
нас газът е като кръвоносна система,
ние сме директно свързани”, каза той.
Сред крайните варианти на дружество-
то е използване на резервно гориво с
мазут, обяви Александров, но уточни,
че това не е желателен вариант заради
замърсяването на околната среда. “Раз-
палването на мазута е най-неблагопри-
ятният възможен вариант. Тези, които
са на моята възраст, помнят годините,
когато отварянето на прозорците не
беше много приятно занимание”.

Преминаването на работа с мазут
е одобрено по закон за не повече от
10 дни на 12 месеца, при евентуално
спиране на доставките на газ. Ако е
нужно резервното гориво да се ползва
по-дълго, трябва изрично разрешение
от държавата.

Áåç ãàç „Òîïëîôèêàöèÿ Ñîôèÿ”
ìîæå äà ðàáîòè ñàìî äåí

“Няма притеснителни сценарии за
отоплението на София до началото на
следващия отоплителен сезон през но-
ември”, увери Александров. “С налич-
ния мазут можем да осигурим средно
около 2 месеца. При спиране на до-
ставките на газ можем относително спо-
койно да изкараме до началото на отоп-
лителния сезон. След това вече ще тряб-
ва да се търсят варианти”, каза той.

Към момента няма опасност софи-
янци да останат без топла вода или с
режим това лято. Все пак обаче сме в
началото на кризата и не могат да се
дадат точни прогнози. Това пък заяви
пред БТВ Валентин Терзийски, член
на Надзорния съвет на “Топлофикация
София”. Терзийски допусна, че е мно-
го вероятно да бъде намалена темпе-
ратурата на топлата вода. Обичайно
консумацията при среднодневни тем-
ператури от около 15 градуса на възду-
ха, температурата на водата, която
“Топлофикация София” пуска, е около
60 градуса. Могат да бъдат приложени
по-ниско температурни режими от
около 50-55 градуса, но това ще спес-
ти минимални количества природен
газ, уточни Терзийски.

Ìèíèñòúðúò íà èêîíîìèêàòà
èçíåíàäâàùî ïîñåòè „Êèíòåêñ”

“Създаваме работна група, с която ще търсим най-добрите решения за
взаимодействие между търговските вериги и производителите. Това е
национално отговорното поведение. В нея ще бъдат поканени за участие
представители на бизнеса от различни сектори, големите хранителни
вериги, Министерството на икономиката и индустрията, Комисията
за защита на конкуренцията и други държавни институции. Тя ще се
ръководи от заместник-министърa на земеделието Момчил Неков”. Това
заяви министърът на земеделието Иван Иванов на среща с браншовите
организации - растениевъдство, животновъдство, храни и търговските
вериги. Той обясни, че основен фокус в дейността на групата ще са
прегледът на нормативната уредба и предложения за изменения
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Õîòåëèåðèòå èñêàò òàâàí íà
ïå÷àëáàòà îò ÷àäúðè è øåçëîíãè
През май ще има среща между Министреството на туризма,
концесионерите и наемателите на плажове

Хотелиерите искат промя-
на на модела, по който се от-
дават плажове по Черномори-
ето, като се сложи таван на пе-
чалбата на концесионерите. От
Българската хотелиерска и ре-
сторантьорска асоциация
(БХРА) искат държавата да ог-
раничи печалбата от чадъри и
шезлонги в размер на 20-30 на
сто за сметка на инвеститори-
те в туризма - хотелиерите.
БХРА е отправила предложе-
нието си към министъра на
туризма Христо Проданов по
време на среща помежду им.

Според хотелиерите така ще
бъде подпомогнат ваканцион-
ният туризъм, без това да стру-
ва допълнителни средства. С
предложението за таван на над-
ценката при преотдаване на
ивиците са се съгласили от
Асоциацията на концесионе-
рите на плажове, посочват от
хотелиерската организация.

“Това лято цените на чадъ-
рите и шезлонгите ще са на
равнището си от последната
предпандемична година, или
ще са на нивата, регламенти-
рани в концесионните догово-

ри”. Това е заявила пред БТА
заместник-министърът на ту-
ризма Ирена Георгиева.

През май предстои среща
с концесионерите и наемате-
лите на плажове, на която ще
се обсъдят различни постъпи-
ли предложения за облекча-
ване на бизнеса и подобрява-
не на качеството на плажни-
те услуги за потребителите.
Ирена Георгиева заяви, че
това не означава непременно
намаляване на цените на
чадърите и шезлонгите спря-
мо тези, които са записани в
концесионните договори и
договорите за наем. Не се
планира и промяна в дължи-
мото на държавата концеси-
онно възнаграждение.
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3 Œ·Û˜ÂÌËÂ Á‡ ÔË‰Ó·Ë‚‡ÌÂ Ì‡ ÛÏÂÌËˇ.
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2. ÕÂÔÂ‰‚ËÊ‰‡ÌÂÚÓ Ì‡ ÒÂ‰ÒÚ‚‡ ÓÚ ‰˙Ê‡‚-
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Á‡ ËÁ‰˙ÊÍ‡ Ì‡ ÷ÂÌÚ˙‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡ Âı‡·Ë-
ÎËÚ‡ˆËˇ Ë ËÌÚÂ„‡ˆËˇ, Í‡ÚÓ ‰ÂÎÂ„Ë‡Ì‡ ÓÚ
‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ, ÓÒ‚Ó·ÓÊ‰‡‚‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡ ÓÚ
ÓÚ„Ó‚ÓÌÓÒÚ ÔÓ Ú. 3.

3. —Â‰ÒÚ‚‡Ú‡ Á‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ
ÛÒÎÛ„Ë ‚ Ó·˘ÌÓÒÚÚ‡ Ë ‚ ˜‡ÒÚÌÓÒÚ Ì‡ ÷ÂÌÚ˙-
‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡ Âı‡·ËÎËÚ‡ˆËˇ Ë ËÌÚÂ„‡-
ˆËˇ Ò‡ ÛÚ‚˙‰ÂÌË Ò –Â¯ÂÌËÂ Ì‡ ÃËÌËÒÚÂ-
ÒÍË Ò˙‚ÂÚ Á‡ ‡Á‰ÂÎÂÌËÂ Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚËÚÂ, ÙË-
Ì‡ÌÒË‡ÌË ˜ÂÁ Ó·˘ËÌÒÍËÚÂ ·˛‰ÊÂÚË, Ì‡
ÏÂÒÚÌË Ë ‰ÂÎÂ„Ë‡ÌË ÓÚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ Ë ÒÂ
ÔÂ‰‚ËÊ‰‡Ú ‚ ·˛‰ÊÂÚ‡ Á‡ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌ‡Ú‡ ÙË-

Ì‡ÌÒÓ‚‡ „Ó‰ËÌ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ œÂÌËÍ.
4. œÓ‰˙ÎÊËÚÂÎÌÓÒÚÚ‡ Ì‡ ‰Ó„Ó‚Ó‡ Â Á‡

ÒÓÍ ÓÚ 5 „Ó‰ËÌË, Ò˜ËÚ‡ÌÓ ÓÚ ‰‡Ú‡Ú‡ Ì‡ ÔÓ‰ÔË-
Ò‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ.
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1. ƒÓÍÛÏÂÌÚË Á‡ Â„ËÒÚ‡ˆËˇ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡.
3  ÓÔËÂ ÓÚ Ò˙‰Â·ÌÓ Â¯ÂÌËÂ Á‡ Â„ËÒÚ‡-

ˆËˇ.
3 ”‰ÓÒÚÓ‚ÂÂÌËÂ Á‡ ‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ Ò˙ÒÚÓˇÌËÂ.
3  ÓÔËÂ ÓÚ Í‡Ú‡ Á‡ Â„ËÒÚ‡ˆËˇ ÔÓ ¡”À-

—“¿“.
3  ÓÔËÂ ÓÚ ËÁ‰‡‰ÂÌ ÎËˆÂÌÁ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡

ÛÒÎÛ„‡.
3 ”‰ÓÒÚÓ‚ÂÂÌËÂ Á‡ Â„ËÒÚ‡ˆËˇ ‚ ÷ÂÌÚ-

‡ÎÌËˇ Â„ËÒÚ˙ Ì‡ ÃËÌËÒÚÂÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Ô‡-
‚ÓÒ˙‰ËÂÚÓ (Á‡ ˛Ë‰Ë˜ÂÒÍË ÎËˆ‡ Ò ÌÂÒÚÓÔ‡ÌÒÍ‡
ˆÂÎ ‚ Ó·˘ÂÒÚ‚ÂÌ‡ ÔÓÎÁ‡).

2. œÂÔÓ˙Í‡, Ò‚˙Á‡Ì‡ Ò ÓÔËÚ‡ Ì‡ Í‡Ì‰Ë-
‰‡Ú‡ ‚ ÒÙÂ‡Ú‡ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë.

3.  ÓÔËÂ ÓÚ „Ó‰Ë¯ÌËˇ Ò˜ÂÚÓ‚Ó‰ÂÌ ·‡Î‡ÌÒ
Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ Á‡ ÔÂ‰ıÓ‰Ì‡Ú‡ „Ó‰ËÌ‡.

4. ”‰ÓÒÚÓ‚ÂÂÌËˇ ÓÚ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌËÚÂ ÍÓÏÔÂ-
ÚÂÌÚÌË Ó„‡ÌË Á‡:

3 Õ‡ÎË˜ËÂ/ÎËÔÒ‡ Ì‡ Á‡‰˙ÎÊÂÌËˇ ÔÂ‰ Õ¿œ.
3 Õ‡ÎË˜ËÂ/ÎËÔÒ‡ Ì‡ ËÁÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ‰ÂÎ‡.
5. »ÌÙÓÏ‡ˆËˇ Á‡ ‰ÓÒÂ„‡¯Ì‡Ú‡ ‡·ÓÚ‡ Ì‡

‰ÓÒÚ‡‚˜ËÍ‡ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡.
6. ƒÂÚ‡ÈÎËÁË‡Ì‡ ÔÓ„‡Ï‡ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡

ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡, ‚ÍÎ˛˜‚‡˘‡:
3 ÷ÂÎ Ë Á‡‰‡˜Ë Ì‡ ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡.
3 ŒÔËÒ‡ÌËÂ Ì‡ ‰ÂÈÌÓÒÚËÚÂ.
3 ŒÔËÒ‡ÌËÂ Ì‡ ˆÂÎÂ‚‡Ú‡ „ÛÔ‡.
3 ¡˛‰ÊÂÚ (Ì‡Ô‡‚ÂÌ ÔÓ ‰ÂÈÌÓÒÚË Ë ÔÂ‡

Ì‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ÒÚ‡Ì‰‡ÚËÚÂ Á‡ ËÁ‰˙ÊÍ‡ Á‡ ‰ÂÎÂ-
„Ë‡ÌË ÓÚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ‰ÂÈÌÓÒÚ Á‡ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÌ‡Ú‡
ÙËÌ‡ÌÒÓ‚‡ „Ó‰ËÌ‡).

3 Õ‡˜ËÌ Ì‡ ‡ÁıÓ‰‚‡ÌÂ Ì‡ ÒÂ‰ÒÚ‚‡Ú‡.
3 Õ‡ÎË˜ÂÌ ÔÂÒÓÌ‡Î
3 ”˜‡ÒÚËÂ Ì‡ Ô‡ÚÌ¸ÓË Á‡ ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡

ÔÓ„‡Ï‡Ú‡
3 —Ú‡ÚÂ„Ëˇ Á‡ ÛÒÚÓÈ˜Ë‚ÓÒÚ Ì‡ ÛÒÎÛ„ËÚÂ Ë

ÔÂÓ‰ÓÎˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ËÒÍÓ‚Â.
7. ¬ÒË˜ÍË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÔÂ‰ÒÚ‡-

‚ˇÚ ‚ ÓË„ËÌ‡Î Ò ËÁÍÎ˛˜ÂÌËÂ Ì‡ ÔÓÒÓ˜ÂÌËÚÂ ÓÚ
‚˙ÁÎÓÊËÚÂÎˇ, ÍÓËÚÓ Ò‡ ÔÓ‰ÔËÒ‡ÌË Ë ÔÓ‰ÔÂ˜‡Ú‡-
ÌË ÓÚ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ ì‚ˇÌÓ Ò ÓË„ËÌ‡Î‡î.

V. ƒ¿“¿ » Õ¿◊»Õ Õ¿
œ–Œ¬≈Δƒ¿Õ≈ Õ¿  ŒÕ ”–—¿

1.œ–Œ÷≈ƒ”–¿
1.1. œ⁄–¬» ≈“¿œ -   ÓÏËÒËˇÚ‡, Ì‡ÁÌ‡˜ÂÌ‡

Ò˙Ò Á‡ÔÓ‚Â‰ Ì‡ ÍÏÂÚ‡ Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ œÂÌËÍ, ‚ÍÎ˛˜-
‚‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡ Ó·˘ËÌÒÍ‡Ú‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡-
ˆËˇ Ë ÔÂ‰ÒÚ‡‚ËÚÂÎË Ì‡ ¿—œ.

 ÓÏËÒËˇÚ‡ ‡Á„ÎÂÊ‰‡ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌËÚÂ ÓÚ Í‡Ì-
‰Ë‰‡ÚËÚÂ ‰ÓÍÛÏÂÌÚË ÔÓ ‡Á‰ÂÎ IV, ÔÓ‚Âˇ‚‡
Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ë Â‰Ó‚ÌÓÒÚÚ‡ ËÏ.  ‡Ì‰Ë‰‡Ú, ÍÓÈÚÓ
ÌÂ ÓÚ„Ó‚‡ˇ Ì‡ ÛÒÎÓ‚ËˇÚ‡ Á‡ Û˜‡ÒÚËÂ Ë ÌÂ ÔÂ‰-
ÒÚ‡‚Ë ‚ÒË˜ÍË ËÁËÒÍÛÂÏË ‰ÓÍÛÏÂÌÚË Ò˙„Î‡ÒÌÓ
‡Á‰ÂÎ IV, ÒÂ ÓÚÒÚ‡Ìˇ‚‡.

1.2. ¬“Œ–»  ≈“¿œ - ÍÓÏËÒËˇÚ‡ ‡Á„ÎÂÊ‰‡,
ÓˆÂÌˇ‚‡ Ë ÍÎ‡ÒË‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ Á‡  ÒÓˆË‡ÎÌ‡

ÛÒÎÛ„‡ ì÷ÂÌÚ˙ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡ Âı‡·ËÎËÚ‡ˆËˇ
Ë ËÌÚÂ„‡ˆËˇî ÔÓ ÓÔÂ‰ÂÎÂÌËÚÂ ÍËÚÂËË.

1.3. œÂ‰ÎÓÊÂÌËˇÚ‡ ÒÂ ÓÚ‚‡ˇÚ, ‡Á„ÎÂÊ‰‡Ú
Ë ÓˆÂÌˇ‚‡Ú ÔÓ Â‰‡ Ì‡ ÚˇıÌÓÚÓ ÔÓÎÛ˜‡‚‡ÌÂ ‚
Ó·˘ËÌ‡Ú‡.

1.4. œË Ì‡ÎË˜ËÂÚÓ Ì‡ Â‰ËÌ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú ÒÂ
ÔÂÏËÌ‡‚‡ Í˙Ï ÔˇÍÓ ‰Ó„Ó‚‡ˇÌÂ.

2.  –¿≈Õ —–Œ  » Ãfl—“Œ «¿ œŒƒ¿¬¿Õ≈ Õ¿
ƒŒ ”Ã≈Õ“»

2.1.  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ÔÂ‰ÒÚ‡‚ˇÚ ‰ÓÍÛÏÂÌÚËÚÂ ÓÚ
27.04.2022 „. ‰Ó 10.06.2022 „. ‚ Á‡ÔÂ˜‡Ú‡Ì
ÔÎËÍ, ÎË˜ÌÓ ËÎË ÔÓ ÔÓ˘‡Ú‡ Ò ÔÂÔÓ˙˜‡ÌÓ
ÔËÒÏÓ Ò Ó·‡ÚÌ‡ ‡ÁÔËÒÍ‡ ‚  ÓÚ‰ÂÎ ì”Ô‡‚ÎÂ-
ÌËÂ Ì‡ ˜Ó‚Â¯ÍËÚÂ ÂÒÛÒË Ë ‰ÂÎÓ‚Ó‰ÒÚ‚Óî Ì‡
Ó·˘ËÌ‡ œÂÌËÍ.

2.2. ¬˙ıÛ ÔÎËÍ‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ÔÓÒÓ˜‚‡Ú
‡‰ÂÒ Á‡ ÍÓÂÒÔÓÌ‰ÂÌˆËˇ, ÔÓ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ  ÚÂ-
ÎÂÙÓÌ, Ù‡ÍÒ, ÂÎÂÍÚÓÌÂÌ ‡‰ÂÒ.

3.  –¿≈Õ —–Œ  «¿ Œ¡fl¬fl¬¿Õ≈ Õ¿ –≈«”À-
“¿“»“≈ Œ“  ŒÕ ”–—¿

ƒÓ 24.06.2022 „. ÍÓÏËÒËˇÚ‡ ËÁ„ÓÚ‚ˇ ÔÓ-
ÚÓÍÓÎ Á‡ ÓˆÂÌˇ‚‡ÌÂÚÓ Ë ÍÎ‡ÒË‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡Ì‰Ë-
‰‡ÚËÚÂ.

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ Ì‡ ÔÓÚÓÍÓÎ‡, ËÁ„ÓÚ‚ÂÌ ÓÚ
ÍÓÏËÒËˇÚ‡, ÍÏÂÚ˙Ú Ì‡ Ó·˘ËÌ‡Ú‡ ‚ 3-‰ÌÂ‚ÂÌ ÒÓÍ
ÒÎÂ‰ ÔÓ‚ÂÊ‰‡ÌÂ Ì‡ ÍÓÌÍÛÒ‡ ËÁ‰‡‚‡ Á‡ÔÓ‚Â‰
Á‡ ÓÔÂ‰ÂÎˇÌÂ Ì‡ ÒÔÂ˜ÂÎËÎËˇ ÍÓÌÍÛÒ‡ Í‡Ì‰Ë-
‰‡Ú.

Œ·Ê‡Î‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Á‡ÔÓ‚Â‰Ú‡ ÌÂ ÒÔË‡
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ È.

–ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ÍÓÌÍÛÒ‡ ÒÂ Ò˙Ó·˘‡‚‡Ú Ì‡
Û˜‡ÒÚ‚‡ÎËÚÂ ‚ ÌÂ„Ó ÎËˆ‡ ‚ 7-‰ÌÂ‚ÂÌ ÒÓÍ ÓÚ
ËÁ‰‡‚‡ÌÂÚÓ Ì‡ Á‡ÔÓ‚Â‰Ú‡.

Õ‡ ·‡Á‡ Ì‡ Á‡ÔÓ‚Â‰Ú‡ Á‡ ÓÔÂ‰ÂÎˇÌÂ ÍÎ‡ÒË-
‡ÌÂÚÓ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ, ÍÏÂÚ˙Ú Ì‡ Œ·˘ËÌ‡Ú‡
ÒÍÎ˛˜‚‡ ‰Ó„Ó‚Ó Ò Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡, ÍÎ‡ÒË‡Ì Ì‡
Ô˙‚Ó ÏˇÒÚÓ, Ò˙Ó·‡ÁÌÓ ÔÂ‰‚Ë‰ÂÌÓÚÓ ‚ Ì‡-
ÒÚÓˇ˘‡Ú‡ Á‡ÔÓ‚Â‰ Ë ‚ Ò˙ÓÚ‚ÂÚÒÚ‚ËÂ Ò ÔÂ‰ÒÚ‡-
‚ÂÌ‡Ú‡ ÓÚ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ ÔÓ„‡Ï‡ Á‡ ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡
ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë.

VI. Õ¿◊»Õ  Õ¿  Œ÷≈Õfl¬¿Õ≈

1.  ‡Ì‰Ë‰‡ÚËÚÂ ˘Â ·˙‰‡Ú ÓˆÂÌˇ‚‡ÌË Ì‡ ·‡Á‡
ÍËÚÂËË Á‡ ÓˆÂÌˇ‚‡ÌÂ:

1.1. —˙ÓÚ‚ÂÚÒÚ‚ËÂ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ Ò ÔÂ‰‚‡-
ËÚÂÎÌÓ Ó·ˇ‚ÂÌË ÛÒÎÓ‚Ëˇ.

1.2. ŒÔËÚ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ ‚ ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÌÂÚÓ
Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌË ÛÒÎÛ„Ë Ë Ú˙„Ó‚ÒÍ‡ ÂÔÛÚ‡ˆËˇ.

1.3. –‡·ÓÚÂÌ Í‡Ô‡ˆËÚÂÚ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ Ë Í‚‡-
ÎËÙËÍ‡ˆËˇ Ì‡ Í‡‰ËÚÂ.

1.4. ‘ËÌ‡ÌÒÓ‚‡ ÒÚ‡·ËÎÌÓÒÚ Ì‡ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡.
1.5. œÂ‰ÒÚ‡‚ÂÌ‡ ÓÚ Í‡Ì‰Ë‰‡Ú‡ ÔÓ„‡Ï‡ Á‡

ÂÙÂÍÚË‚ÌÓ ÛÔ‡‚ÎÂÌËÂ Ë ‡Á‚ËÚËÂ Ì‡ ÒÓˆË‡Î-
Ì‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡.

1.6. ŒÒË„Ûˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÔÓ-‚ËÒÓÍË ÒÚ‡Ì‰‡ÚË
Á‡ Í‡˜ÂÒÚ‚Ó Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë, Ì‡‰ ÌÓÏ‡-
ÚË‚ÌÓ ÔÂ‰‚Ë‰ÂÌËÚÂ.

1.7. ¬˙ÁÏÓÊÌÓÒÚ Á‡ ÔË‚ÎË˜‡ÌÂ Ì‡
‰ÓÔ˙ÎÌËÚÂÎÌË ÒÂ‰ÒÚ‚‡.

 Ã≈“ Õ¿ Œ¡Ÿ»Õ¿ œ≈–Õ» 
—“¿Õ»—À¿¬ ¬À¿ƒ»Ã»–Œ¬

Õ‡ ÓÒÌÓ‚‡ÌËÂ ˜Î. 44, ‡Î. 2, ‚˙‚ ‚˙ÁÍ‡ Ò ˜Î. 44, ‡Î. 1, Ú. 8 ÓÚ «Ã—Ã¿, ˜Î. 25, ‡Î. 2, Ú. 7 Ë
˜Î. 29, ‡Î. 3, Ú. 3 Ë ˜Î. 64, ‡Î. 1 Ë ‡Î. 3, Ú. 1 ÓÚ «‡ÍÓÌ‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë Ë ˜Î. 91 ÓÚ œ‡‚ËÎÌËÍ‡
Á‡ ÔËÎ‡„‡ÌÂ Ì‡ «‡ÍÓÌ‡ Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌËÚÂ ÛÒÎÛ„Ë, ÍÏÂÚ˙Ú Ì‡ Ó·˘ËÌ‡ œÂÌËÍ Ò˙Ò Ò‚Óˇ «‡ÔÓ‚Â‰ π 634
ÓÚ 26.04.2022 „. Œ¡fl¬fl¬¿  ŒÕ ”–— Á‡ ‚˙ÁÎ‡„‡ÌÂ ÔÂ‰ÓÒÚ‡‚ˇÌÂÚÓ Ì‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡Ú‡ ÛÒÎÛ„‡ ì÷ÂÌÚ˙
Á‡ ÒÓˆË‡ÎÌ‡ Âı‡·ËÎËÚ‡ˆËˇ Ë ËÌÚÂ„‡ˆËˇ Á‡ ÌÂÁˇ˘Ëî Ì‡ ÚÂËÚÓËˇÚ‡ Ì‡ Œ·˘ËÌ‡ œÂÌËÍ.

СНИМКА ЕМИЛИЯ КОСТАДИНОВА
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Èñïàíèÿ è Ïîðòóãàëèÿ ñå
ñïîðàçóìÿõà ñ ÅÊ çà òîêà

190 ñëó÷àÿ íà
ìèñòåðèîçíèÿ ùàì
íà õåïàòèò ïðè äåöàòà
В България засега няма болни

Çåëåíñêè çîâå Åâðîïà
äà íå òúðãóâà ñ Ðóñèÿ

Мосберг Едуард говори пред медиите как е оцелял в лагера Аушвиц, Полша. Само осем
от оцелелите и още 2500 младежи участваха в годишната церемония. “Ако не беше войната
в съседна Украйна, щяхме да бъдем повече хора тук”, твърдят участниците

Украинският президент Володимир Зеленски обвини
Москва, че се възползва от търговските отношения, за да
шантажира европейците политически или за да подсилва
руската военна машина, която разглежда обединена Европа
като мишена.

“Колкото по-скоро всички в Европа признаят, че не
бива да имат търговски зависимости от Русия, толкова по-
скоро може да бъде гарантирана стабилността на европей-
ските пазари”, заяви в поредното си видеообръщение
държавният глава.

За Украйна предстоят “изключително трудни седмици”
заради очакваните огромни разрушения в разгръщащата се
руска офанзива в източната част на страната, заяви ми-
нистърът на отбраната Олексий Резников.

“Русия вече събра сили за мащабна офанзива в Източна
Украйна. Москва ще се опита да причини колкото е възмож-
но повече болка. Можем да очакваме разруха и болезнен
брой жертви”, предупреди той във Фейсбук. Резников
допълни, че “предстоящите събития ще определят бъдеще-
то на нашата държава”.

Испания и Португалия постигнаха споразумение с
Европейската комисия за ограничаване на въздействие-
то на газа върху цените на пазара на електроенергия.
Това стана възможно, след като още през март двете
страни предложиха на Брюксел да ограничат цената на
газа до 30 евро на мегаватчас, позовавайки се на факта,
че Иберийският полуостров е в уникална ситуация от-
носно енергийната му свързаност с останалата част на
Европа.

“Имаме политическо споразумение с Европейската
комисия след много интензивни седмици на трудни тех-
нически преговори”, заяви португалският министър на
климатичните действия Жозе Дуарте Кордейро в съвме-
стна пресконференция с испанския вицепремиер и ми-
нистър на енергийния преход Тереза Рибера.

От влизането в сила на механизма референтната цена
на газа ще бъде около 40 евро за мегаватчас (MWh),
което е по-малко от половината от текущата му цена.
След това през следващите 12 месеца средната цена ще
е 50 евро/MWh.

Сърбия: Ако България спре
„Балкански поток”,
това е Дивият запад

Сръбският премиер Ана Бърна-
бич смята за недопустимо дори хи-
потетично допускане за спиране на
транзита на руски газ през Бълга-
рия, съобщава БГНЕС. “Не се при-
теснявам за транзита на газ по
“Балкански поток” до Република
Сърбия през България, защото това
би било прецедент в невиждан
мащаб. Това би означавало, че вече
няма договори, договорни задълже-
ния, върховенство на закона, че сега
е Дивият запад, където можеш да
си присвоиш чужд камион и неговия
товар както си поискаш”.

Минск обеща на Москва
всяко необходимо
оборудване

Беларуските компании ще предо-
ставят на Русия необходимото обо-
рудване, за да се задълбочи сътруд-
ничеството между двете страни.
Това заяви президентът Александър
Лукашенко по време на среща с гу-
бернатора на Воронежска област
Александър Гусев, съобщава агенция
БелТА. Държавният глава подчер-
та, че “индустриалното сътрудни-
чество трябва да стане ключов
аспект на нашите търговско-ико-
номически отношения”. По негови
думи Минск и Москва “изграждат
единна съюзна държава на новите
принципи, за да гарантират, че ин-
тересите на всички се зачитат” и
че “този съюз ще привлече други
републики от бившия СССР”.

Ердоган отива
в Саудитска Арабия

Турският президент Реджеп Ер-
доган отиде в Саудитска Арабия
на двудневна визита, съобщиха от
кабинета му. Посещението е с цел
подобряване на отношенията меж-
ду Анкара и Рияд.

ЕС иска да улесни
законната миграция

ЕК възнамерява да улесни закон-
ната миграция и така да привлече
квалифицирани мигранти. Това
стана ясно от пакета от предло-
жения, оповестен от зам.-председа-
теля на Комисията за насърчаване-
то на европейския начин на живот
Маргаритис Схинас и еврокомисаря
по вътрешните работи Илва Йо-
хансон. Включени са и специфични
действия за интегрирането на хора,
бягащи от Украйна. В ЕС те вече
са 5 милиона.

До момента в света са
регистрирани 190 мистери-
озни случая на остър хепа-
тит при деца, като 140 от
тях са в Европа - предимно
в Обединеното кралство
(110 случая). Други болни
има в Израел и в Съединени-
те щати.

Миналата седмица Цент-
ровете за контрол и превен-
ция на заболяванията в САЩ
съобщиха, че първите слу-
чаи в страната са били уста-
новени през октомври в Ала-
бама, а във Великобритания
пък бяха регистрирани през
януари.

Чернодробното заболява-
не, заразило деца в дузина

страни по света, достигна и
до Азия, съобщава в. “Гар-
диън”. Първи случай е
потвърден в Япония. На 21
април остър хепатит - или
възпаление на черния дроб -
с неизвестен произход е бил
регистриран от местните вла-
сти при дете, което е дало
отрицателен тест за аденови-
рус - възможна причина, ко-
ято се разследва в цял свят, и
КОВИД-19. По информация
на здравното министерство
пациентът не е бил с черно-
дробна трансплантация.

Агенцията за обществено
здраве на Канада също съоб-
щи, че проверява данни за
тежък остър хепатит с неиз-

вестен произход при малки
деца. Не се разкриват обаче
нито броят на случаите, нито
къде са установени те.

В България засега няма
нито един болен. В съседна
Румъния има прието в бол-
ница едно момиче, а в Гърция
лекарите са в повишена го-
товност за появата на щама.

При седемнадесет деца
заболяването е протекло
толкова тежко, че е възник-
нала нужда от чернодробна
трансплантация.

В събота Световната
здравна организация съобщи,
че има поне един починал
вследствие на заболяването.
Здравната агенция на ООН
информира, че то се среща
при деца на възраст между
един месец и 16 години.

Една от теориите, прове-
рявани от Агенцията за
здравна сигурност на Обе-
диненото кралство, е, че лип-
сата на излагане на обикно-
вения аденовирус, който
обикновено причинява сто-
машно разстройство и на-
стинка, по време на панде-
мията от коронавирус е до-
вело до по-тежко заболяване
сред децата. От 53 случая,
тествани в страната, 40
(75%) показват признаци на
аденовирусна инфекция.

На този етап английски-
те експерти твърдят, че
няма връзка между заболя-
ването и ваксината срещу
коронавирус, тъй като нито
едно от децата, засегнати
от хепатит, не е било иму-
низирано.

СНИМКИ БТА

В китайската столица Пекин
започна масово тестване
на жителите. Всички -
възрастни и деца, се изследват.
Властите затягат мерките,
за да предотвратят
разпространението на КОВИД-19
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Репортаж Таня ГЛУХЧЕВА

Историята на празника се свързва с работническото дви-
жение през XIX в. и протестите на трудещите се за зачитане
на основните социални права. През годините е бил почитан и
отричан, честван и забраняван, възхваляван и охулван...

Както добре знаем - нищо, наложено насила, не продължа-
ва дълго, нито нещо забранено не изкушава и става още по-
желано. Въпреки политическия си нюанс, Първи май продължа-
ва да се чества по света, като на места се смесва с народни
обичаи. Млади и стари отбелязват този ден, като всеки влага
нещо от себе си. Важното е, че денят е там - отбелязан с
червено в календара и... се празнува! Не е ли именно в това
разковничето специална дата да не бъде забранявана - като се
покрие с фолклорен воал?

Коп Колински,
28 г., Чехия

Преди 1989 г. е бил по-
лузадължителен комунисти-
чески празник. Спомням си,
че като ученик виждах кол-
ко много хора се събираха,
произнасяха речи, раздава-
ха се безплатна бира и на-
денички. Днес повечето от
онези хора са починали и
вече не се празнува така.
Появиха се много леви по-
пулистки партии. Полити-
ческият характер на празни-
ка вече почти не личи.

Но в нощта срещу 1 май

Йенс Бадж, 50 г.,
Дания

В Дания честваме 1 май
от 1890 г. Живея на 75 км
от Копенхаген и още в 7
часа отивам в сградата на
партията. Приготвям кафе и
други напитки за хората.

„Празнувам 1 май от 1975 г. и не съм пропускал година”

Пере Перес,
40 г., Каталуня, Испания

Аз съм от Каталуня и при
нас се честват две неща -
трудът и майката. Събира се
семейството и всички сядат
около голяма трапеза. По
принцип денят е почивен, но
откакто се помня - винаги ра-
ботя. Това е моментът, когато можеш да спече-
лиш повече пари.

Знаете, че автономната област е в обтегнати
отношения с Мадрид. Гледаме да се различаваме
от тях. Затова тази година, когато 1 май се пада
в неделя, в Испания ще почиват и в понеделник,
а в Каталуня - само през уикенда. Както виждате,
политика и празник се преплитат!

Том Райн,
23 г., Шотландия,
Обединеното
кралство

Денят е нерабо-
тен и има много
събития и манифе-
стации. В Глазгоу и
Единбург са пре-
димно политически-
те прояви на леви-
те партии и синди-
катите. Отделно
има народни оби-
чаи, но ги спазват
главно по-възраст-
ните хора. Сега,
като се замисля -
ще трябва да пораз-
питам за тях, защо-
то е странно да съм
чувал, че има, а да
не знам какви са
точно!

Грасиела Санфра,
23 г., Бразилия

1 май е почивен ден, Ден на
труда. Нищо особено не се пра-
ви - плаж и барбекю, както през
повечето почивни дни. Преди

Педро Антониу
Лопеш Герейро,
37 г., Португалия

В Португалия има
манифестации, ор-
ганизирани предим-
но от основните
синдикати в страна-
та. Обикновено това
е само в столицата
Лисабон. Повечето
хора предпочитат да
използват деня да
отидат в провинция-
та. Прави се барбе-
кю и се празнува със
семейството и при-
ятелите.

Михаела Чубано,
47 г., Румъния

При нас 1 май е “Ар-
минден” и се почита
пророкът Йеремия. Сла-
гаме върбови клонки на
вратите - за късмет и
плодородие, и стоят там
до първа жътва. След
това се изгарят в огъня,
над който се пече “но-
вият” хляб - омесен с
брашното от тазгодиш-
ната реколта.

Също така от този
ден започва лятото. Хо-
рата, предимно младежи-
те, отиват на плажа за
няколко дни и купоняс-
ват до сутринта. Други
излизат сред природата,
правят барбекю и пият
предимно бира.

Вече не се празнува,
както преди 1989 г., ко-
гато се организираха
безкрайни шествия, по-
светени на култа към
диктатора.

правим т.нар. “Горене на
вещици” - има езически ха-
рактер и така се прогонва
“злата зима”.

В различните части на
страната има различни
традиции. Например в Мо-
равия се украсява много
високо дърво и жителите
се редуват да го пазят 3
дни и 3 нощи, защото в
миналото мъже от съсед-
но село са идвали да го
оберат и да вземат плячка-
та като трофей.

Най-важното е, че при
нас 1 май е Денят на Св.
Валентин, но ние предпочи-

таме да го наричаме Ден на
влюбените. Момчетата, ко-
ито имат приятелка, я из-
веждат на разходка и я це-
луват под цъфнало дърво -
обикновено черешово. Но
според мен всяко дърво ста-
ва, стига да цъфти.

„За нас 1 май е Денят на влюбените”

„Започва лятото и
почитаме пророка Йеремия”

Хосе Луис Рейес,
50 г., Перу

През последните
десетилетия празни-
кът е изгубил от духа
си. По време на дикта-
турата на Алберто Фу-
джимори на практика
е бил забранен. Има-
ло е сурови закони,
които ограничавали
синдикатите. Днес не
се празнува по специ-
ален начин. Вероят-
но сега, когато има-
ме крайноляв прези-
дент - Педро Кас-
тийо, нещата ще се
променят.

„Отиваме в провинцията и правим барбекю”

След като се съберем, пеем
традиционна бойна песен,
слушаме речи от местния
депутат, кмета и др. След
това отиваме в столицата.
Правя това от 1975 г. Уча-
стваме в шествия и развява-
ме червени знамена. Следо-
бед има голямо тържество.

„Не празнуваме „Ден на труда”, защото хората нямат работа!”

пандемията имаше манифестации,
организирани от левите партии.
Не знам дали ще има тази година.
С приятели се шегуваме, че в
страната не се празнува “Ден на
труда”, защото... хората нямат ра-
бота!

„Празникът е изгубил от духа си”

„Денят е смесица от политика и фолклор”

„За каталунците това е Ден на труда
и още Ден на майката”

Весел празник на всички, независимо в кой край на света сте!
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Пак ще плащаме

ÁÑÏ çà äåöàòà

На 12.05.2022 г. отново предстои класиране

за прием на деца в столичните детски ясли и

градини. Ето фактите. Всяка година близо по-

ловината от кандидастващите деца остават

извън тях. Миналата година отново 10 000 деца

останаха извън тях. Недостигът е от 6000

места за яслите и от 4000 - за градините.

Това се случва отново:

- след 15 годишно управление на ГЕРБ, Бори-

сов и Фандъкова в столицата (в голяма част от

периода бяха управляващи и в държавата);

- след разходвани милиони левове от бюдже-

та на СО за строеж и ремонт, гласувани с пълно

мнозинство в СОС;

- след многократно финансово подпомагане

от държавата за строеж на нови градини.

От тройната коалиция 2005-2009 има само

една детска градина в район Изгрев и 3 - от

Министерството на отбраната. Правителст-

вото на БСП 2013-2014 г. отпуска 16 млн. лв. за

строеж и разширения на няколко детски гради-

ни. А от осигурените 65 млн. лв. от държавния

бюджет за 2020 и 2021 г.  са изразходвани 0 -

нула лева за детски градини от милиардния

бюджет на СО.

Провалът на Фандъкова и ГЕРБ се случи при

гръмко и ежегодно обявяван приоритет - обра-

зование и изграждане на детски ясли и градини.

Щом при спад на раждаемостта и демограф-

ска катастрофа отново за 10 000 деца няма

места, то при първото оживление в икономика-

та и ръст на раждаемостта извън градините

ще остават 15-20 хиляди деца.

Какво е решението: Първо, незабавно строи-

телство на 50 нови градини в районите с недо-

стиг на места. Терените все още са налични.

Проектите са типови, строителството не е

сложно и може да се осъществи за 12-18 месеца.

Второ, незабавно освобождаване на всички

сгради и терени на детски градини от фирми и

институции и спешно откриване/възстановява-

не на детските градини в тях.

Ето и решения за отделни частни случаи:

- отваряне на заключената от над 5 години

оборудвана детска градина за 120 деца в кв.

Драгалевци за неприетите деца от квартала и

съседните кв. Манастирски ливади - изток и

запад, Кръстова вада, жк Гоце Делчев.

- приемане на доклада на общинските съвет-

ници от БСП за изплащане на месечни компен-

сации от бюджета на СО на всички кандидат-

ствали и неприети деца в общинските детски

ясли в размер на средствата, изразходвани за

приетите деца.

- иницииране на промени в ЗПУО за компен-

сации и за неприетите деца в общинските дет-

ски ясли, както и за автоматичното получа-

ване на компенсации за всички неприети деца

чрез отпадане на бюрократичните и админи-

стративните затруднения и изисквания към

родителите.

БСП показа на родителите на деца и на

цялото общество как напрактика се изпълняват

предизборни обещания и как реално се помага на

младите - от 1.04.2022 г. детските ясли и гра-

дини в цялата страна по предложение на БСП

са безплатни за родителите, а средствата за

издръжка на ясли и градини бяха увеличени. В

сложна четворна коалиция и в тежка кризисна

обстановка.

АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

Украинските патриоти
на България

Някой отново не си е
свършил качествено рабо-
тата и пак други ще пла-
щат за това. Неслучайно
службата в държавна или
общинска институция е
свързана с цяла камара от-
говорности. И основната
от тях е, че за всяка греш-

Деси ВЕЛЕВА

ка заплаща не виновникът,
а всички около него - жи-
телите на селото, на град-
чето, на столицата.

Точно така ще стане
заради пропуск на общин-
ската администрация на
София, която е наказана с
глоба от 12 милиона лева
заради провеждането на
опорочена обществена
поръчка за ремонта на
трасето на трамвай №5.
Както можем да се досе-
тим, грешките не са хва-
нати заради харченето на
български пари, а на евро-
пейски. Управителният
орган по европрограмата
“Региони в растеж” е пре-
ценил, че е наложителна
глоба от 25 на сто от об-
щата сума, която ЕС от-
пуска безвъзмездно за

въпросния ремонт. Така
не само няма да получим
“безплатен” обяд, но и ще
трябва да си доплатим за
изядения.

Когато столичното
кметство не може да ус-
вои по прецизен начин
предложеното наготово,
то обича да си служи със
заеми. Сега вероятно ще
трябва да се търси имен-
но такъв, за да приключи
успешно рекострукцията
на релсовото трасе, което
е важна част от пътната
инфраструктура на града.

Изобщо заемите и
глобите често се оказват
в основата на работата на
столичната администра-
ция. Те могат и  да са по-
малкото зло, ако крайни-
ят резултат си заслужава-

ше. Сега например очак-
ваме да се получи един
хубав, бърз и навременен
ремонт на трасето на зна-
ковата Петица. Да кажем,
че сме превъзмогнали
глобата, простили сме
грешката и сега разчита-
ме на забележителен ре-
зултат. Обаче той все не
идва и не идва. Или
изпълнителят е закъснял
поради ред причини, а
цените са се вдигнали,
или е валяло твърде дълго
и напоително... И в този
момент се досещаме, че
така се получава с почти
всеки важен и мащабен за
София ремонт. Той се
проточва фатално или е
съпроводен от скандал.
Дали този път ще бъде
различно?

Александър СИМОВ

През живота си нико-
га не съм подозирал, че
България е така пре-
пълнена с украински па-
триоти. Но човек дори да
се подлъже и за малко да
си пусне телевизор - вед-
нага ги вижда да пълзят
от студио в студио като
някаква нова порода ме-
дийни насекоми. Украин-
ските патриоти у нас
винаги говорят фалцетно,
задъхано, съчиняват мо-

ралистични есета и са
готови моментално да
прережат гърлото на все-
ки, който не е съгласен с
тях. Според тях цялата
държава в момента тряб-
ва да работи за Украйна.
Ако има начин да дадем
всичките си самолети,
танкове, камиони, патро-
ни и ракети на олигарси-
те около Зеленски и да
наблюдаваме как украин-
ската армия победонос-
но и гордо отстъпва град
след град.

Дори и по празници-
те украинските патрио-
ти не се измориха от ше-
ствия по всички възмож-
ни канали - като се за-
почне от патологичните
статуси на Александър
Йорданов и се стигне до
екзотичните призиви на
премиера Кирил Петков
всеки да дари по една
заплата за Украйна.

Ние като държава от-

давна живеем в една
постмодерна шизофре-
ния. Българските медии
високомерно не се инте-
ресуват от обикновения
българин. Той даже ги
дразни с постоянното си
мрънкане за по-високи
заплати, повече социал-
на политика и с упори-
тия си патриотизъм.
Обикновеният българин
е интересен само в слу-
чай на някаква голяма
трагедия, защото те обо-
жават да дават плачещи
хора, които се намират
в безизходица. Но никак
не се интересуват как
реално преживяват хо-
рата, стигат ли им пари-
те, имат ли какво да сло-
жат на масата, как пра-
щат децата си на учили-
ще, как успяват да си
платят сметките, виждат
ли някаква перспектива
за себе си, за бъдещето!

Сега темата на меди-

ите е Украйна. И укра-
инските патриоти влагат
в нея толкова страст, че
ако през последните 30
години поне една трета
от нея бяха вложили в
желанието си България
да е по-добра държава,
сигурно нямаше да сме
на опашката в ЕС.

Лек ужас буди и не-
скончаемия, но затова
пък безсмислен дебат за
оръжията за Киев. Над
70% от хората ясно за-
явиха, че България тряб-
ва да стои неутрална в
този конфликт. Никакво
оръжие за Украйна.

Войната носи след
себе си тежка криза, ко-
ято вече връхлита. Но
украинските патриоти
твърдят, че това е цена-
та на нашия избор в
името на светлите евро-
атлантически ценности.
Но цената остава за нас,
обикновените българи.
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Няма решение на МС да не се плаща за горивото в рубли,
твърди главният редактор на „Епицентър” пред БСТВ

 Г-жо Велева, как ще комен-
тирате спирането на доставките
на газ - забавяне, недооценяване на
ситуацията, какво се случи, че
стигнахме дотук?

- България е една от малкото
страни в Европейския съюз, която
не си е отворила сметка в Газпром-
банк и отказва да плаща руския газ с
рубли. Нещо, което почти всички
страни членки направиха. Те приеха
предложението на президента Путин
за газ да се плаща в рубли. Къде офи-
циално и публично, къде - тайно. Ре-
шението България да не плаща за газ
в рубли е еднолично: на премиера
Кирил Петков и на вицепремиера
Асен Василев.  То не е минало като
решение на Министерски съвет.
Така че отговорността за спирането
на доставките на руски газ лежи само
и единствено върху съвестта на пре-
миера Петков и неговия вицепреми-
ер Василев, представителите на пар-
тията “Продължаваме промяната” в
това правителство.

Подцениха ли ситуацията?
- Не. Действаха на инат, непро-

фесионално и неполитически. Кога-
то България е зависима на 95% от
руските доставки, не може да се взе-
ме такова решение. Обяснението им
е, че те отказват да плащат в рубли
за газа, тъй като се минава през
посредник. Това обясни Василев.
Питам тогава: как Германия и Авст-
рия решиха, че могат да плащат в
рубли. Те нима минават без посред-
ник? И какъв е този посредник -
според агенциите около 14 държави
са си открили сметки в Газпромбанк.
И още едно изречение ще цитирам
от пресконференцията им: плащане-
то в рубли било несигурно по отно-
шение на доставките. Това просто е
абсурдно! Премиерът Петков и ви-
цепремиерът Василев просто изпра-
вят страната ни и икономиката ни
пред колапс. Всички енергийни екс-
перти и икономисти излязоха с оцен-
ки, че спирането на газа означава
шок за икономиката, срив на индус-
триалното производство, както и на
селското стопанство. Всички те из-
ползват газ. Т.е., това тяхно реше-
ние на инат ще коства много на
българина.

Никой от тях не каза и какви
са алтернативите.

- На пресконференцията обясни-
ха, че ще търсим източници - азер-
ски газ, гръцката връзка и най-важ-
ното - ще чакаме Европа да ни по-
могне. Няма как Европа да ни по-
могне. Ето, и Румъния прие да пла-
ща за газ в рубли. Изобщо всички
страни, които мислят адекватно в
тази ситуация, приемат условията на
Путин.

Има още една линия на поли-
тическо разделение - доставките
на оръжие и военна техника за
Украйна. Дори президентът Радев,
който дълго и странно мълча до

Интервю на Нора СТОИЧКОВА

този момент, рязко нападна пра-
вителство, включително и вицепре-
миера Корнелия Нинова.

- Аз се учудвам на позицията на
президента Радев по отношение на
министъра на икономиката, защото
той много добре знае, че 95% от
договорите за износ на оръжие, ко-
ито и в момента България изпълня-
ва, са подписани по време на него-
вите 2 служебни правителства. Не е
почтено, не е честно, ако изобщо
може да се говори за честност в
политиката, той в момента да
прехвърля отговорността за тях на
сегашния министър на икономиката.
Това така не се прави. Тези догово-
ри са подписани от неговите мини-
стри на икономиката, които той е
назначил в последните 2 служебни
правителства. Тук става въпрос за
около 130 или 140 такива договора,
които Нинова наследява от прави-
телствата на Радев. Реакцията му
днес е много странна. Това не е
държавническо поведение.

Още повече, че той вложи един
политически привкус в изявлението
си, казвайки: “как ще отговори Ни-
нова на левия избирател”. Ми-
нистърът на икономиката не отгова-
ря само за левия избирател. Корне-
лия Нинова отговаря за всички
български граждани. А 80% от всич-
ки български граждани са против
България да доставя оръжие за Ук-
райна. По този въпрос българското
общество е разделено. Позицията на
Корнелия Нинова и на БСП е прин-
ципна и не е от вчера. Напротив.
Във всяко едно студио, където уча-
ства Корнелия Нинова, изречението
е едно и също: “С моя подпис оръ-
жие за Украйна пряко не е изпраща-
но”. От тук нататък злоупотребата с
тази тема е, че през други страни
произведеното оръжие в България
стига до Украйна. Но това не е до-
казано. Това са предположения, ко-
ито излязоха в медиите, но няма
конкретни доказателства.

Ако президентът Радев държи на
почтеността, днес трябва да каже

колко договори са подписани от слу-
жебните правителства и закъде, как-
то и кой е крайният потребител.
Тогава може да се води сериозният
дебат по този въпрос. Иначе подоб-
ни твърдения са хвърляне на кал
върху министъра на икономиката,
както и продължаване на конфрон-
тацията между Румен Радев и Кор-
нелия Нинова, която вървеше по
време на изборите. Изборите при-
ключиха и тази конфронтация също
трябва да приключи.

Как коментирате посещени-
ето на на правителствената ни
делегация в Украйна?

- Днес е ден на разломи във
върховете на българската политика
по отношение на стратегически и
жизнено важни национални теми.
Това е недопустимо. Не може да има
такъв разлом между президента и
премиера по отношение на външна-
та политика. Не може да има такъв
разлом между президента и министъ-
ра на икономиката. Какво да си мис-
ли българинът? На кого да вярва? И
защо, какъв сигнал даваме навън за
всичко това, което се случва?

Президентът се държи така, ся-
каш не е част от политическия пей-
заж. Той се държи като един наблю-
дател, като зрител, който трябва или
да ръкопляска, или да вдига юмрук.
С цялата си позиция днес той като
че ли е на ръба отново да вдигне
юмрука. И аз питам: какво правим
след това?

Какво става в българското обще-
ство? Какво си мислят българите - че
те отново се карат там? И дори тога-
ва, когато войната е на границата ни,
политиците не могат да намерят кон-
сенсус по най-важните въпроси?!
Радев каза още нещо - че правителст-
вото не защитава националните ин-
тереси и защитава чужди интереси.
Да го каже един наблюдател, един
анализатор - ОК, минава и заминава.
Но когато един президент обвини
правителството, че изпълнява чужди
интереси, той трябва да излезе и да
каже чии са тези интереси.

А нали това правителство и този
премиер са избрани от него. Нали
самият той каза преди по-малко от
година, че ако България има няколко
министри като Кирил Петков, то тя
ще изглежда друга. Е, в тази Бълга-
рия днес имаме Кирил Петков като
премиер. Какво ще каже Радев за
тази България? Той няма ли да по-
еме отговорност за това, че ни на-
тресе Кирил Петков за премиер?
Няма ли да поеме отговорност, че
подкрепи и акушира раждането на
партия “Продължаваме промяната”,
погазвайки дори Конституцията, за
да попречи на БСП да има силното
си участие в изборите. Радев ще даде
ли отговор защо направи това?

Много е лесно в момента прези-
дентът да критикува управлението от
позицията на наблюдател. Радев е
виновен и носи отговорност за това,
което е управлението днес под дик-
товката и ръководството на
“Продължаваме промяната”. Защото
днес настъпи разлом и вътре в управ-
ляващата коалиция. Това, което каза-
ха ПП, че те вече подкрепят решение
за изпращане на оръжие в Украйна,
означава, че БСП трябва да се проти-
вопостави. И ако такова решение
наистина бъде внесено, а аз съм си-
гурна, че това ще стане, парламентът
ще го приеме. Решението отива в
Министерския съвет. То трябва да се
гласува и това решение трябва да го
изпълни Корнелия Нинова. Тя е не-
преклонна и няма да подпише. Тогава
ние сме на една седмица от падане на
правителството. Защото това ще се
случи следващата седмица. Кой носи
отговорност за всичко това?

Вие току що го назовахте -
президентът Румен Радев... Но ето
още един въпрос, свързан с друга
гореща тема - Македония. Доста
странно поведение на еврокомиса-
ря по разширяването, който каза,
че ще идва в България дотогава,
докато не падне ветото.

- Ами България тогава трябва да
покаже на какво държи - дали на
еврокомисаря или на своите нацио-
нални интереси. Аз смятам, че
българският народ няма да предаде
българската история и българщина-
та. И ако правителството не падне
заради оръжейните доставки за Ук-
райна, вероятно ще падне след един
месец, когато ще трябва да се гласу-
ва за Македония. И тя отново ще
бъде инициирана от премиера и от
ПП. Не е случайно, че целият този
ажиотаж и всички европейски фак-
тори ни натискат точно сега. Но
такива сигнали не са акт на полити-
ческа зрялост, спомняте си, че и
външният министър на Украйна
каза, че ще стои в България, докато
не получи решение за оръжията, но
в крайна сметка му казаха, че реше-
нията се взимат в пленарната зала,
не в кулоарите. Така че и европей-
ските фактори трябва да преценят,
че макар и като част от един съюз,
всяка една от страните има своя
национална политика. Вижте колко
ясно и категорично Унгария отсто-
ява своята национална политика.
Това прави и Полша, когато нацио-
налната й политика влезе в противо-
речие с европейските догми.

Със съкращения
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Има различни варианти на робство,
както и начини човекът и неговата мисъл
да бъдат оковани. Хилядолетната ни ци-
вилизация се е усъвършенствала да
превръща естествените човешки желания
за по-добър и смислен живот в непосил-
на икономическа принуда. В ежедневна
борба за хляба трудът от общочовешко
благо, от простичката радост да съзида-
ваш с ума и ръцете си, се превръща в
източник на обогатяване за малцина и
твърде често в омагьосана битова траге-
дия за мнозинството. Къде по-прикрито,
къде по-явно. Но навсякъде играят по-
знатата игра на моркова и тоягата и от
свободната творческа инициатива остава
само горчивият спомен на несбъднатите
мечти.

На 1 май отбелязваме Деня на труда
и международната работническа солидар-
ност, на лявата идея за свободен труд и
пълноценен живот за всеки човек. Но
както и през 19 век, когато пламва първа-
та национална стачка на работниците в

САЩ за 8-часов работен ден, който да
сложи край на жестоката експлоатация,
така и днес правата на трудещите се са
най-често потъпкваните. 8-часовият ра-
ботен ден, поне у нас, е привилегия в
държавната и общинска администрация,
в държавните предприятия и институции.
В частния сектор това е по-скоро поже-
лание. Кодексът на труда се чете внима-
телно само, когато някой трябва да бъде
бързо и предсрочно освободен. За
потъпкване на правата малцина са санк-
ционирани, но затова пък масата от на-
рода или е безработна, или е зле платена.
Много работа срещу неадекватно запла-
щане е масово разпространена практика,
която раздели българите на много бедни
и несметно богати. Без никаква сигур-
ност за утрешния ден.

А беше време, не чак толкова отдав-
на, в Народната република България,
когато политиката на “трите ключа” - от
апартамента, вилата и колата, бяха стан-
дарт за благополучието на българите. А
формулата за щастлив живот - 8 часа
труд, 8 часа почивка и 8 часа сън -
задължителна за всички. Относителното
икономическо равновесие между доходи
и инфлация създаваше сигурност и реал-
на възможност да се отглеждат щастливо
децата на България. Хората можеха да
правят спестявания за по-сериозни мате-
риални придобивки. Да, и тогава все нещо
не достигаше за пълното щастие, но сега
на повечето хора не достига много, за да
живеят човешки в 21 век. Несигурността
и фрустрацията от липсата на елемен-

тарна житейска сигурност, особено в се-
мействата с деца и сред възрастните хора,
създават опасни социални дисбаланси.
Липсата пък на справедливост при запла-
щането на труда политизира до крайност
хората, повечето от които намират един-
ствената утеха да псуват властта и да
спорят с телевизора, втренчени в безсмис-
лените телевизионни зрелища. Малцина
успяват да отидат на почивка или да
правят екскурзии извън страната, защото
парите не стигат. И няма как да стигат,
когато каймакът от брутния национален
продукт отива в ръцете на малцината
забогатели в прехода. Защото парите при
пари отиват, а за бедните остават само
турските сериали.

Това е животът днес, но това не е
изобщо животът, когото заслужаваме.

Битува мнението, че КПД-то на за-
етите у нас е ниско. Че трудовата сила в
голямата си част е ниско образована и
недостатъчно квалифицирана. Така е. Но
чия е отговорността за развалата? На
нескончаемия Преход?

Навремето имаше множество неверо-
ятни майстори, техници, инженери, уче-
ни. Взимаха добри заплати и живееха
добре. И сега ги имаме, но по-често те са
извън страната - там, където заплащане-
то за висококвалифициран труд и високо
образование е адекватно. Където можеш
да отгледаш и изучиш децата си с една
заплата, а не да креташ и да крееш, дока-
то се чудиш как да изхраниш семейство-
то си.

Разбира се, вината за ниското запла-

щане не е само на работодателите, ана-
лизът тук трябва да е доста по-дълбок и
ще опре в корените на колонизирането
на страната ни, която никак не е бедна.
Просто е безжалостно ограбвана от наши
и чужди. Много голяма част от бизнеса -
микро, дребен и среден, оцелява на ръба,
също като служителите си, особено в по-
малките градове и села. Доколкото вече
го има.

Икономическата нищета, в която затъ-
на народът, влачи след себе си несвобо-
да, робство и мизерия. Съвременните
роби са именно днешните хора на труда.
На тях и на тяхната бизнесинициатива
се крепи държавата. Но за тях са грижи-
те и сметките, а за малцината останали е
вечната bella vita.

Но именно в крайната нищета и роб-
ството, в най-безпросветните дни винаги
се е раждала идеята за свободата и кра-
сивата мечта за нормален човешки жи-
вот. Първи май е ден, в който трябва да
си спомним, че свободата не е дар, а
всекидневна битка за права и чест. Ден,
в който левият печат и неговата перла в.
ДУМА са чествани като носители на
светлата надежда на милионите трудещи
се в борбата им за правото на свободен
и адекватно заплатен труд. На правото
на щастлив и смислен живот, както и на
достойни старини. Живот, в който чо-
векът има право и възможност да се из-
виси творчески и духовно, в името на
България и за благото на обществото.

Честит Първи май!

Нора СТОИЧКОВА
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ГЕОРГИ ГЬОКОВ:

Интервю на Аида ПАНИКЯН
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“

Повече средства за подкрепа на пазара на 
да се насочват към подобряване на качество
сила, казва министърът на труда и социална

ГЕОРГИ ГЬОКОВ е роден в с. Любеново, община Раднево. Завършва

средно образование в Стара Загора през 1979 г. Възпитаник е ВМЕИ

Габрово (днес Технически университет “Васил Априлов”), който завършва

през 1989 г. с магистърска степен по “Технология на машиностроене и

металорежещи машини”, има и педагогическа правоспособност, а до

1994 г. работи там научно-изследователска и преподавателска дейност.

От 1994 г. работи в социалната сфера - в Дирекция “Бюро по труда” в

Стара Загора, а от 2006 г. е директор на бюрото. От 2003 до 2013 г. е

общински съветник в Стара Загора, председател е на Постоянната

комисия по социална политика и зам.-председател на Общинския съвет.

От 2013 г. е народен представител последователно от 42-то до 47-то

Народно събрание. През тези 8 години защитава правата на трудещите

се и на уязвимите хора. Председател на комисииите по труда, социал-

ната и демографската политика и по взаимодействие с неправителст-

вените организации и жалбите на гражданите, зам.-председател е на

социалната комисия, член на комисиите по правата на човека и жалби-

те на гражданите и по здравеопазване. От декември 2021 г. е ми-

нистър на труда и социалната политика.

 Повече от 135 години трудови-
те хора по света отбелязват 1 май,
работещите търсят повече държав-
на защита. Макар в навечерието на
Деня на труда да говорим основно за
правата на работещите, не може да
се устои на изкушението да говорим
и за безработицата. За пореден ме-
сец тя е с много ниски нива, но въпре-
ки това работодатели се оплакват
от недостатъчно работна ръка. Защо
е така, г-н Гьоков?

- В действителност равнището на
регистрираната безработица намалява и
през март отново достигна рекордно
ниска стойност от 4,8%. На годишна база
понижението е с 1,7 процентни пункта.
Данните на Агенцията по заетостта по-
казват, че общият брой на безработните
в бюрата по труда се е понижил до 155
863 през март. Това е с 58 189 или с над
27% по-малко в сравнение със същия
месец на миналата година. При ниска
безработица и намаляващ брой на реги-
стрираните безработни вероятността ра-

ботодателите да намерят сред тях хора
с подходящи умения е по-малка. Тази
ситуация на пазара на труда е следствие
от няколко фактора. България е изправе-
на пред структурни предизвикателства,
засягащи дългосрочните перспективи на
нейния пазар на труда. Неблагоприятна-
та демографска динамика, съчетаваща
бързо застаряване на населението и сил-
но обезлюдяване поради ниска раждае-
мост и емиграция, са сред най-сериозни-
те предизвикателства, пред които е из-
правена страната. Преодоляването на
тези негативни тенденции изисква целе-
насочени трайни и последователни уси-
лия на държавата и цялото общество.

 В кои сектори има най-голям
глад за кадри?

- През март търсенето на работна
ръка се увеличава. Броят на заявените
от работодателите свободни работни
места е 17 319, което е с 4243 повече в
сравнение с февруари. Най-голям дял от
тях са в преработващата промишленост
(28,5%). Близо една пета от вакантните
позиции са в хотелиерството и ресто-
рантьорството, а малко над 10% са в
търговията. Усилено се търсят и служи-
тели в административни и спомагателни
дейности и селското стопанство. Най-

силен е гладът за работници в сферата
на персоналните услуги, машинни опе-
ратори на стационарни машини и съоръ-
жения, водачи на МПС и подвижни
съоръжения, продавачи, работници в
добивната и преработващата промишле-
ност. Сред най-търсените кадри са още
работниците в строителството и транс-
порта, квалифицирани работници по
производство на храни, облекло, дърве-
ни изделия, металурзи, машиностроите-
ли, работници по събиране на отпадъци,
чистачи, монтажници и др.

 Напоследък работодателите се
оплакват от недостатъчно квалифи-
цирана работна ръка. Как държава-
та стимулира работодателите да
повишат квалификацията на служи-
телите си и те възползват ли се от
такива стимули?

- Агенцията по заетостта оказва
съдействие на работодателите чрез про-
фесионално ориентиране на търсещите
работа, обучение на възрастни и
извършването на посреднически услуги
по заетостта. Обученията се организи-
рат в съответствие с потребностите на
пазара на труда и изискванията на ра-
ботодателите. Те са насочени към при-
добиване на знания и умения, необхо-
дими за заемане на свободните работни
места, както и за задоволяване бъдещи
потребности на пазара на труда от ква-
лифицирана работна сила. След подаде-
ни заявки в бюрото по труда от рабо-
тодателите, със средства от държавния
бюджет по реда на Националния план
за действие по заетостта (НПДЗ) могат
да се извършат обучения за професио-
нална квалификация на безработни. В
тези случаи бизнесът има ангажимент
да наеме обучените служители с тру-
дов договор за не по-малко от 6 месеца.
Извършват се и обучения на заети от
микро, малки и средни предприятия за
придобиване на ключови компетентно-
сти с финансиране при равно участие
на Агенцията по заетостта и работода-
теля. Той има ангажимент да запази
заетостта на всички успешно завърши-
ли обучението служители за не по-мал-
ко от 6 месеца. Работодателите имат
възможност сами да изберат обучава-
щата институция, както и съвместно да
определят учебния график за провежда-
нето на курсовете. По реда на НПДЗ се
финансират и обучения по проекти на
социалните партньори, които са насо-
чени към подобряване качеството на

работната сила и повишаване предлага-
нето на квалифицирани кадри в съот-
ветствие с търсенето на бизнеса. През
2021 г. в обучения по заявки на рабо-
тодатели и по проекти на социалните
партньори са включени 7258 безработ-
ни лица и 397 работещи.

 Според Вас как трябва да се ком-
пенсира този недостиг?

- По-голяма част от финансовите
ресурси за подкрепа на пазара на труда
трябва да се насочват към подобряване
на качеството на работната сила. Тук
не става дума само за квалификация и
преквалификация, а по-скоро за систе-
ма от мерки за осигуряване на нужната
за икономиката и планирания растеж
работна сила. От мерки за ранно про-
фесионално ориентиране, през прециз-
но разработени план-приеми за профе-
сионално обучение и образование и фо-
кусирано върху приоритетните секто-
ри за развитие висше образование, до
една добре функционираща мрежа от
центрове за умения и преквалификация.
За това е необходимо тясно сътрудни-
чество между всички институции, анга-
жирани с този процес: образователна
система, научна общност, работодател-
ски и синдикални организации. Много
е важно бързо да се изгради електрон-
ното управление и всички регистри с
данни да могат да се свързват, така че
информацията за знанията, уменията,
поведението и мотивацията на работ-
ната сила да е неограничена и достъпна.
Така във всеки един момент ще знаем
баланса на търсенето и предлагането
на умения на пазара на труда и потен-
циалните източници за поддържането
му в равновесие. Големи надежди за
бърза реформа в политиките по заетост-
та възлагаме на Плана за възстановява-
не и устойчивост, където са предвиде-
ни проекти за модернизиране на Аген-
цията по заетостта.

 Как си партнира МТСП с МОН?
- Министерството на труда и соци-

алната политика е партньор на МОН
при разработване на политиката в об-
ластта на образованието и обучението.
Усилията ни са насочени към подготов-
ката на квалифицирана работна сила,
притежаваща знания и умения, които
отговарят на динамично променящите
се изисквания на пазара на труда. Две-
те институции работят съвместно при
разработване на нормативни и страте-
гически документи, свързани с развити-
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ето на професионалното образование и
обучение, висшето образование и паза-
ра на труда. Важна роля при планиране
на държавния план-прием в средните и
висши училища имат разработените по
поръчка на МТСП средносрочни и
дългосрочни прогнози за търсенето на
труд по икономически дейности, групи
професии, степен на образование, пол,
възраст и др. Ежегодно при планиране
на броя и вида паралелки (професио-
нални и профилирани) за прием след
основно образование до директорите
на училищата се изпраща информация
за търсенето на работна сила на обла-
стно ниво, изготвена от Агенцията по
заетостта въз основа проучване сред
работодателите, както и информация за
обявени свободни работни места в об-
ластта по сектори на икономиката и по
области на образование. Профилната и
териториалната структура на висшето
образование в страната по професио-
нални направления и специалности от
регулираните професии се определя в
съответствие със социално-икономиче-
ското развитие и потребностите на
пазара на труда.

 Много хора с увреждания в тру-
доспособна възраст, но и с добри
възможности за даден вид трудова
дейност, са извън пазара на труда.
Какво се прави, за да бъдат те при-
влечени в предприятията и да допри-
несат с труда си?

- В законодателството са предвиде-
ни редица мерки за подобряване на
достъпа на хората с увреждания до
пазара на труда. Всяка година Агенция
по заетостта регистрира над 2000 ра-
ботни места с изисквания за заемане от
хора с увреждания. Те са основно в
сектора на финансовите и застрахова-
телни услуги, административните и
спомагателни дейности, телекомуника-
циите и компютърни технологии. Не-
малко са местата и в производствения
сектор - шивашката и хранително-вку-
совата промишленост, електрониката.

Хората с увреждания са стабилен ре-
зерв на качествена работна сила с висо-
ка квалификация и мотивация за труд.
През първото тримесечие на 2022 г.
1613 хора с увреждания са работили
по мерки от Закона за насърчаване на
заетостта.

 Близо 1 млн. български граждани
в трудоспособна възраст нито учат,
нито работят. Как тези хора може
да влязат в пазара на труда така, че
да не тежат на данъкоплатците?

- Действително подобни данни бяха

разпространени преди месец в резултат
от изследване, проведено от Организа-
цията за икономическо сътрудничество
и развитие. Важно е да направя уточне-
ние, че близо 300 000 от тях полагат
грижи за член от семейството, близо 200
000 са хора с увреждания, а приблизи-
телно 340 000 са в предпенсионна
възраст. Това означава, че преобладава-
щата част от хората извън работната
сила не могат да бъдат активирани. За
тях е необходимо да се предоставят
адекватни услуги и подкрепящи мерки.

Що се отнася до хората в трудоспособ-
на възраст, които не са ангажирани с
образование, обучение или заетост, те
са група, към която Министерството на
труда и социалната политика насочва
инструменти за активиране в последни-
те години. Те са важен резерв на работ-
на сила, от който трябва да се възполз-
ваме предвид бързото застаряване на
населението и свиването на работната
сила. Важно е тези хора да бъдат акти-
вирани и включени в образование, обу-
чение или заетост както за да не са в
тежест на системата за социално подпо-
магане, така и за да увеличат предлагане-
то на труд, за да сме в състояние да
отговорим на потребностите на бизнеса
от работна сила.

 Какви са очакванията Ви за па-
зара на труда през тази година?

- Данните на Агенцията по заетост-
та от първото тримесечие на годината
показват, че пазарът на труда в страна-
та почти достигна предкризисната 2019
г., що се касае до ниво на безработица.
Това означава, че отпадащите от заетост
поради пандемичните затваряния вече
са минало. Търсенето на работна сила,
макар и малко по-слабо от рекордната
за заетостта 2019 г., все още изпревар-
ва предлагането, особено в някои про-
фесии, като ИТ специалисти, лекари и
медицински специалисти, оператори на
машини, персонал, зает с грижи за хора.
Предизвикателство пред икономиката,
респективно пазара на труда, са висо-
кият темп на инфлация и ръстът на
цените на горива и енергия. Правител-
ството предприема мерки за смекчава-
не на негативните ефекти на инфлаци-
ята върху икономиката, като търси
баланс между ръста на реалните дохо-
ди от труд и подпомагането на бизнеса
за компенсиране на високите цени на
енергията. Нестихващото напрежение,
породено от войната в Украйна, също
ни кара към момента да сме предпазли-
ви в прогнозите си за развитието на
пазара на труда до края на 2022 г.

За всеки социалист отбелязването на Деня на труда и работническата солидар-
ност буди особено вълнение. Първи май е повод за празник, но и за поставяне на
остри и наболели от години теми в нашето общество за достойното и справедливо
заплащане на труда, преодоляването на явлението “работещи бедни”, намаляване-
то на неравенствата и бедността, подобряването на условията на труд, създаване-
то на възможности за баланс между професионалния и семейния живот, подготов-
ката на работна сила съобразно изискванията на съвременния все по-дигитализи-
ращ се свят на труда. Търсенето на решения на тези проблеми винаги е било в
центъра на професионалната ми дейност през последните десетилетия. А днес като
министър на труда и социалната политика мога да уверя читателите на в. ДУМА,
че провеждането на ефективни и успешни политики в сферата на заетостта и труда
носи още по-голяма отговорност и значение. Желанието и стремежът ми е да
възвърнем у хората усещането, че трудът им е справедливо оценен и възнаграж-
дението, което получават, им осигурява добър стандарт на живот и условия да
отглеждат и образоват своите деца в България. Чрез повишаването на доходите ще
увеличим и постъпленията в държавния бюджет, което ще даде възможност за
разработването на по-адекватни политики за децата, възрастните и всички обще-
ствени групи, които се нуждаят от подкрепа.

Първи май е празник и на левия печат и в. ДУМА. Затова бих искал да поздравя
целия редакторски и репортерски екип за професионализма, всеотдайния труд и
таланта, с който успяват да обяснят държавните политики на трудещите се хора
и техните семейства. Убеден съм, че и занапред Вашата медия ще продължи да
работи на високо професионално ниво и да задава стандартите в създаването на
качествена журналистика в България!

Честит празник!

Ïðèâåòñòâèå íà ìèíèñòúð
Ãåîðãè Ãüîêîâ êúì ÷èòàòåëèòå
íà â. ÄÓÌÀ ïî ïîâîä 1 ìàé



ПРАЗНИКЪТ
ЧЕТВЪРТЪК

29 АПРИЛ14
2022

×

Çà åäèí ïî-ñïðàâåäëèâ ñâÿò
Първи май - ден за преклонение пред хората на труда, който твори, гради, създава

Човекът и трудът са нераз-
делни, тъй като за разлика от
другите живи същества, трудът
е присъщ само на хората. А
съзидателният труд с помощта
на човешкия разум е в основата
на всички постижения на съвре-
менната цивилизация. За съжа-
ление - и на много злини.

Наред с тези истини не бива
да забравяме, че за да съществу-
ва, по-голямата част от човече-
ството е принудена неуморно
да се труди. Къде за себе си,
къде по волята на другите. И е
трябвало да минат векове, пре-
ди някой да се сети, че трудът
заслужава и празник. Не е изне-
нада, че този някой е социалист.

Да, днес Първи май е праз- Първи май, Чикаго - 1886 Първомайска манифестация в София, 1905 г.

СНИМКА ИЗГУБЕНАТА БЪЛГАРИЯ

По времето на зрелия социализъм

Митинг на БСП и леви
партии по случай празника

Първи май традиционно изкарва
хиляди на протест в Европа

ник по света, празник, признат
от най-голямата световна орга-
низация ООН. Но като всеки
ляв, социалистически празни-
чен ден той е роден след дълги
борби на работниците за пра-
вото да се трудят при човешки
условия, резултатите от труда
им да се ползват от цялото об-
щество, а не само от привиле-
гированите по рождение или по
материални възможности.

Началото на знаковия за хо-
рата на труда ден е поставено
на 1 май 1886 г., когато работ-
ници от Чикаго обявяват наци-
онална стачка, защото искат
работният им ден да продължа-
ва не повече от 8 часа. Това
искане мобилизира около 300
000 работници, но то изглежда

толкова неприемливо за техни-
те работодатели, че те изпра-
щат полицията срещу демонст-
риращите. Следват кървави
сблъсъци и човешки жертви.

Резултат обаче има, защото
само три години по-късно,
през 1889, новоучреденият в
Париж Втори интернационал
отправя призив към работни-
ците от цял свят да отбележат
Чикагската демонстрация с
походи на солидарност. Така,
с масови протести и борба за
права започва традицията 1 май
да се отбелязва като Ден на
труда. А от 1904 г. той се
съчетава и с борбата за мир,
защото без мир съзидателният
труд е невъзможен.

България е в крак с работ-
ническия и социалистическия
свят. Тя отбелязва Деня за бор-
ба за права на трудовите хора
още на 1 май 1890 г. А от 1891
г. със създаването на организи-
раното социалистическо движе-
ние то неотменно е организа-
тор на първомайските протест-
ни шествия по улиците на
българските градове. Лозунги-
те на социалистите са за до-
стойни условия за труд и за-
плащане, но те искат и още
нещо - не само по-добро запла-

щане, а и уважение към труда.
Още малко история.
След 9 септември 1944 г.

заедно с всичко друго в Бълга-
рия се променя и Първи май.
От ден на борба за права той
се превръща в празник на тру-
да, отбелязван с грандиозни ма-
нифестации. А основанието да
се празнува, а не да се протес-
тира, е намерено в конституци-
онната защита на труда (в Кон-
ституцията от 1947 г. това е
направено в чл. 14 и 73, а в
тази от 1971 г. - в чл. 32, 40 и
59), както и в организираното
от държавата мащабно строи-
телство, превърнало България
от аграрна в индустриална
страна. Именно съзидателният
труд на българите осигурява на
родината ни място сред първи-
те три десетки държави в света
в класацията за човешкото раз-
витие.

Но да се върнем в днешния
ден.

Когато в края на 1989 г. се
изправихме пред “големите
промени”, силно се надявахме,
че заедно с демокрацията ще
настъпи времето на действи-
телното уважение към съзида-
телния труд. Но промените до-
несоха нещо съвсем различно.

Много бързо от “Трудът зву-
чи гордо”, стигнахме до “Бед-
ните хора са по-красиви, а бо-
гатите - по-силни” (по Горки).
И всичко това само защото но-
вият господар на живота стана
не човекът, а пазарът, който
превърна хората в собствени-
ци, но и в продавачи на работ-
ната си сила, докато трудът
стана стока.

И макар че и новата Кон-
ституция на Република Бълга-
рия от 1991 г. защитата на тру-
да се запази (чл. 16, 48, 49 и
50), на трудовите хора отново
им се наложи на Първи май не

толкова да празнуват, колкото
да припомнят за своите права:
да защитават работните си ме-
ста и да искат по-добри усло-
вия за труд и заплащане.

Защото се оказа, че в разви-
тия свят, към който принадле-
жим, нарастването на общест-
веното богатство се дължи не
толкова на общия съзидателен
труд, а на експлоатацията на хо-
рата на труда. А в България и
на несправедливите преки и ко-
свени данъци, с които се взема
малко от богатите и много от
работещите, защото продължа-
ват да се многобройни т.нар.
работещи бедни. А това е така,
защото работодателите са обе-
динени, но правят всичко
възможно да не допуснат истин-
ски синдикални организации в
своите предприятия. Формално
осигуреният 8-часов работен
ден не винаги и не навсякъде се
спазва, особено при наложена-
та от епидемията работа от
вкъщи.

Затова нека и тази година в
хубавия пролетен 1 май да се
съберем заедно. Хората на тру-
да, които се трудят с ръцете си,
с машините или с ума си, обик-
новените работници, заедно с
техниците, инженерите, учите-
лите, лекарите, медицинските ра-
ботници, администраторите, ор-
ганизаторите на трудовия про-
цес, бизнесмените и просто
всички, съпричастни към труда.
Но заедно с празника да поми-
силим как да направим света по-
справедлив, такъв свят, в който
трудът да не е тежко задълже-
ние, а радост и творчество.

Искра БАЕВА
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Âîéíà, ñúâðåìåííîñò è èñòîðèÿ
Народната памет няма как да бъде изтрита, въпреки превратностите на времето

Проф. Нина ДЮЛГЕРОВА

Войната в съвременния свят при-
доби нови измерения. За света извън
Украйна нейният ход, разрушения и
жертви преминава изцяло през инфор-
мационния филтър и контрол на анг-
лосаксонската пропагандна машина.
За първи път действията на европей-
ския, английския и американския висш
политически ешелон и непрекъснато
увеличаващите се икономически санк-
ции срещу Русия са основна част от
публичното пространство. Това оба-
че поставя повече въпроси, отколко-
то да формира решения за бъдещето,
най-вече на Европа.

Изливащият се рог на финансово-
то и военно изобилие върху Киев и
бежанците от Украйна, създава казус,
който вкарва всяка една от държавите
от ЕС в дългосрочна политическа, ико-
номическа и финансова криза. Нов мо-
мент е решението на Международния
валутен борд да дари, а не да креди-
тира Киев. Впечатляваща е информа-
цията, че Киев се нуждае от пет ми-
лиарда долара на месец, а Зеленски
иска седем.

За военно-промишления капитал, за
който една година без война е коло-
сална загуба на печалби, настъпи злат-
но време. Също така политическите и
икономическите катаклизми и реше-
ния вече устойчиво се мотивират не с
пандемията от корона вирус, а с вой-
ната в Украйна. Интересно бе да се
научи, че Мадрид и Рим в последно
време оправдават вътрешнополитиче-
ски решения със събития в другия
край на Стария континент.

Нов момент е и колосалната поли-
тическа енергия, насочена срещу Ру-
сия и президента Путин. Постоянно-
то и целенасочено насаждане на ом-
раза и агресия и на съзнателно елими-
ниране на истината, са впечатляващи.
Странното е, че се утвърждава тезата
за руската инвазия в Украйна, но
удобно никой не споменава за инва-
зията на Турция в Ирак и подготвяна-
та от нея поредна военна операция в
северна Сирия.

Прилага се
избирателен подход,

при който специалната военна опера-
ция на Русия в Украйна е инвазия, а
подобни действия на Турция в Ирак се
подминават с мълчание и без полити-
ческа оценка. Сценариите явно са раз-
лични, а вниманието на участниците
(европейците) не трябва да се раздво-
ява, за да не започнат да си задават
неудобни за сценаристите въпроси.

За голямо съжаление България не
само е вкарана в украинския казус, но
през последните дни се внушава, че
трябва да изпълни своя дълг към Ук-
райна?! Бившият президент Петро По-
рошенко и настоящият министър на
външните работи Дмитро Кулеба упо-
рито прокарват тезата, че “защитавай-

ки Украйна, те защитават Европа и
България”. Обидно, ние все пак сме в
Европа! Всяко отделяне означава вкар-
ване в сценарий, който едва ли е в
защита на българския национален ин-
терес. По-вероятно е да говорим кой
ще получи голямата комисионна за не-
гласно продаваните от София боепри-
паси.

Предполага се, че след посещение-
то на водената от премиера Кирил
Петков делегация от представители на
коалицията в Киев ще се стигне до кон-
кретно политическо решение. Още по-
интересно става след призива на Ки-
рил Петков гражданите да даряват
средства за военни помощи за Украй-
на. Излиза, че ние, защитавайки мира,
подкрепяме войната! Факт е, че българ-
ският неутралитет във война, която е
чужда, е гаранция за някаква относи-
телна независимост.

Интересно срещу какво
ще ни я разрешат?

Може би срещу свалянето на вето-
то за еврочленството на Северна Ма-
кедония?

Опитите да се вкара България в

директен сблъсък с Русия е също така
опит да се заглуши (ако може и да
изчезне) историческата памет за съби-
тия, които поставиха началото на
съществуващата и днес Трета българ-
ска държава. Преди 145 години, на 24
април 1877 г. Манифестът на руския
император Александър II поставя на-
чалото на последната руско-турска
война, която доведе до българското
Освобождение. Всяко елиминиране
или мълчаливо подминаване е незаслу-
жен удар срещу героите, дали живота
си за освобождението ни. Много спо-
рове, дискусии и политически инси-
нуации се вихрят вече три десетиле-
тия по въпроса за освободителната
война 1877-1878 г.

Има няколко основни акцента, ко-
ито определят спецификата на войни-
те, които Русия води срещу Осман-
ската империя, най-вече през XIX век.
Подобно на всяка друга империя тя
преследва своите интереси за разши-
ряване на територии и влияние. Нео-
спорим факт е обаче, че всяка от вой-
ните (освен Кримската от 1853-1856

г.) завършват с освобождението на
някой от православните народи от ос-
манска власт. В “болния човек край
Босфора” (Османската империя) през
този период икономическа инвазия
осъществяват Великобритания и
Франция, но войните се водят от Ру-
сия. Няма как да се пренебрегне
фактът, че най-вече в руско-турската
война от края на 70-те години на XIX
век за българското освобождение да-
ват живота си руснаци, българи, фин-
ландци, румънци и много национал-
ности от Руската империя.

Не може да се подмине и друг ва-
жен факт, който е съществена част от
легитимирането на всяка една държа-
ва. Сан-Стефанският договор на граф
Игнатиев от 3 март 1878 г. очерта
реалните български граници, но Бер-
линският конгрес от юли с. г. грубо
ги преначерта и постави началото на
многобройни етнически и религиозни
проблеми, включително и на най-го-
рещия в момента македонски въпрос.
Неизброими са българските и между-
народни документи, които по неоспо-

рим начин доказват генезиса и разви-
тието на този български национален
въпрос.

Историческата памет трудно може
да бъде пренебрегната предвид създа-
дените през годините многобройни
материални и нематериални паметни-
ци на българската благодарност към
освободителите. Има и един неизвес-
тен факт, който в близко бъдеще ще
стане обществено достояние. Едва ли
много хора знаят, че Докторският
паметник в центъра на София е пост-
роен по предложение и с доброволни
средства на руското медицинско
съсловие, участвало във руско-турска-
та война.

Историята е пълна с политика,
инсинуации и разрушителни сцена-
рии. Необходимо е обществата да
знаят важните за тях истини. Кой и
кога ги е освободил и как собствени-
те им политици съумяват или не да
отстояват техните национални инте-
реси. България през последните десе-
тилетия е постоянен обект на разру-
шаване и обезценяване. Нейното бъде-
ще е свързано с известната фраза,
приписвана на цар Борис III, “винаги
с Германия и никога срещу Русия”.

Империите работят за собствени-
те си интереси. Историята на всяко
общество преминава през събитията,
определящи неговото начало и разви-
тие. Факт е, че българската история
през последните 145 години е тясно
свързана с многозначна Русия. Двуст-
ранните отношения преминават през
зигзага на противоречията и приятел-
ството.

Не трябва да се забравя, че нашето
общество е доказало своята жизне-
ност не толкова чрез послушание,
колкото чрез своята непредсказуе-
мост и неочаквана от другите интели-
гентност. Войната в съвременния свят
няма как да бъде решена без истин-
ската историческа памет. Това е бъде-
ще. За България истината е в руско-
турската война 1877-1878 г., поста-
вила началото на тази държава, която
продължава да съществува и днес. А
това е най-важното за нас, българите.

Факти. бг
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Концерт по случай
Международния ден на
танца във ФКЦ-Варна

Концерт на Дружеството на

хореографите - Варна, “Празник

на танца” по случай Международ-

ния ден на танца ще се състои на

29 април от 19 ч. във Фестивалния

и конгресен център с вход свободен,

с подкрепата на община Варна. На

30 април в зала 1 Димитър Туджа-

ров-Шкумбата и Данчо Колев ще

представят комедийния спектакъл

“Евробалканци” (18+). Режисьор е

варненецът Минчо Събев. До

11 май в централното фоайе на

ФКЦ може да се разгледа фото-

изложбата “Близкият Дунав!”.

Целта на проекта е да популяри-

зира поречието на река Дунав като

достъпна велодестинация. Пред-

ставлението “Всички страхотни

неща” с участието на Бойко

Кръстанов е на 29 април в зала 2.

А четиридневният интерактивен

тренинг за тийнейджъри “ Тийн-

щайн I” продължава до 1 май вкл.

СНИМКА ТЕАТЪР “ВЕСЕЛ”

„Приказка за Великден”
ще разкажат
в Театър „Весел”

В съботния афиш на Куклен те-

атър “Весел”, на 30 април от 11 ч. в

залата на Художествената галерия

“Борис Денев” в старата столица,

ще бъде представен спектакълът

“Приказка за Великден”. Сценарият

и постановката са на Веселин Ва-

силев, сценографията и куклите - на

Стефка Кювлиева, а музиката - на

Димитър Паперов. В спектакъла уча-

стват Елка Баланова и Веселин Ва-

силев. “Приказка за Великден” е

приказна история за Великденския

заек, който с помощта на цветята,

прогонили Страшния студ, намира

пъстрите боички и украсява тъжно-

то Великденско яйце в цветовете на

дъгата. Спектакълът е феерия от

песни, багри и кукли за деца. Про-

ектът за съботните спектакли за

семейна публика на Куклен театър

“Весел” се реализира с подкрепата

на община Велико Търново и със

съдействието на ХГ “Борис Денев”.

Творческа вечер
с Панко Анчев

Съюзът на тра-

кийските дружест-

ва в България,

Съюзът на българ-

ските писатели и

изд. “Захарий Стоя-

нов” организират

представяне на кни-

гите от поредица-

та “Дълг и чест” -

“Пенчо Славейков”

и “Преподобни Паи-

сий Хилендарски” от Панко Анчев.

Събитието е на 3 май от 18,30 ч.

в Културния клуб “Тракия” в Со-

фия, ул. “Стефан Караджа” 7А.

Детският радиохор ще
осъществи концертно турне
в Белгия от 29 април до

Äèðèãåíòúò Êîíñòàíòèí Äîáðîéêîâ ãîñòóâà
íà Ðàäèîîðêåñòúðà è Ñìåñåíèÿ õîð íà ÁÍÐ

Гост-диригентът Константин До-
бройков заедно с Радиооркестъра и
Смесения хор на БНР ще изпълнят
Голяма меса в до минор KV427 от
Волфганг Амадеус Моцарт на 29 ап-
рил от 19 ч. в зала “България”. В
тази забележителна творба ще взе-
мат участие едни от най-изявените
майстори на вокалното изкуство в
България - солистите Пламена Гир-
гинова - сопран, Мария Радоева -
мецосопран, Михаил Михайлов -
тенор, и Иво Йорданов - баритон.

Номинираният за “Грами” дири-
гент Константин Добройков е в еки-
па на Държавната опера в Пловдив
от 2013 г. и е диригент на Sofia
Record Factory от 2016 г. Творчес-

ката му дейност е свързана с камер-
ния ансамбъл “Софийски солисти”,
Софийската филхармония, Симфо-
ничния оркестър на БНР,  Държав-
ната филхармония - Кошице, Слова-
кия, Радиосимфоничния оркестър на
Словакия, Братислава, както и с во-
дещия камерен ансамбъл на Слова-
кия “Синфониета Братислава”. От
2011 до 2013 г. той е асистент-ди-
ригент на Boston Civic Symphony
Orchestra в Бостън, САЩ. Констан-
тин Добройков е доктор по музи-
калните науки със специалност ор-
кестрово дирижиране от Boston
University. Специализира в майстор-
ски клас на знаменития диригент Да-
ниеле Гати.Снимка БНР

Анна Томова-Синтова

СНИМКА АРХИВ ДУМА

Софийската опера посвещава най-
новата си премиера - “Ариадна на
Наксос”, на 80-годишния юбилей на
Анна Томова-Синтова, съобщават от
операта. По думите им една от най-
големите примадони в света през ця-
лото лято на 2021 г. подготвя певци-
те за предстоящия спектакъл. Самата
Анна Томова-Синтова споделя, че в
живота винаги трябва да слушаме
сърцето си и да преодоляваме труд-
ностите по пътя си, защото само така
човек може да израсте. Според нея
епохата ни е страшно материална, но
изкуството не може да съществува
без капка идеализъм, цитира я БТА.

Премиерата на “Ариадна на На-
ксос” от Рихард Щраус е на 29 ап-
рил, следващите дати са 30 април,
14 и 15 май.

Режисьорката Вера Немирова каз-
ва, че в операта “Ариадна на Наксос”
се събират два свята - светът на т.нар.
“сериозна опера”, “опера серия”, дело

Премиерният спектакъл се посвещава
на 80-годишния юбилей на една
от най-големите примадони в света -
българката Анна Томова-Синтова

„Àðèàäíà íà Íàêñîñ”
â Ñîôèéñêàòà îïåðà

на един млад композитор, който пише
първото си произведение върху мита
за Ариадна на Наксос, и нейната сре-
ща не с бога на смъртта, а с този,
който дарява любов и живот - Бакхус.
От друга страна, е този на комедиан-
тите от комедия дел арте, в който
оживява уличният театър. Той идва
със средствата на импровизацията и
се вмъква в трагедията, оживява я и
става комедия по либретото на Хуго
фон Хофманстал.

В състава на “Ариадна на Наксос”
са Николай Павлов, Атанас Младенов,
Веселин Михайлов, Лилия Кехайова,
Мариана Цветкова, Костадин Андреев,
Мартин Илиев, Ангел Антонов, Емил
Павлов, Красимир Динев, Светозар
Рангелов, Стефан Владимиров, Николай
Войнов, Диана Василева, Станислава
Момекова, Айла Добрева, Габриела Ге-
оргиева, Радостина Николаева, Цвета-
на Бандаловска, Илия Илиев, Даниел
Острецов, Ангел Христов, Бисер Геор-
гиев, Рейналдо Дроз, Хрисимир Дамя-
нов, Любов Методиева, Весела Янева,
Цвета Сарамбелиева, Силвана Пръвче-
ва, Силвия Тенева.

Диригент е Евън-Алексис Крист.
Сценографията е на Йенс Килиан, а
костюмите - на Павлина Ойстерхус.
Хореограф е Александър Александров.

СНИМКА АНТОН ЧАЛЪКОВ

Äåòñêèÿò ðàäèîõîð ñ êîíöåðòíî òóðíå â Áåëãèÿ
и по света, съобщават за
БТА организаторите.

Под диригентството на
маестра Венеция Карамано-
ва и клавирния съпровод на
Сиана Атанасова ще бъдат
изнесени два концерта - в
Гент (30 април) и в Брюксел
(1 май). Поканите са от
Българското културно друже-
ство “Вълшебни гласове” в
град Гент и от Българо-белгий-
ското сдружение за култура и
изкуство “Орфей” в Брюксел,
а на събитията се очаква да
присъстват основно наши
сънародници в Белгия.

В Гент (столица на бел-
гийската провинция Източ-
на Фландрия) хорът ще пее в
готическата катедрала “Сен

2 май. Това е първата му изя-
ва в чужбина след пандемич-
ната обстановка в страната

Мишел” от XII в. Под наслов
“United By Voice” ще се
проведе вторият концерт.
Той ще бъде в белгийската
столица, в храма “Сен Жу-
лиен”, където в програмата
ще участва и Детският и
младежки хор към брюксел-
ската опера “Ла Моне”. Ре-
пертоарът ще включва
съвременни и класически
пиеси, както и традиционни
и църковни произведения.

Това ще бъде петото по-
сещение на Детския радио-
хор в Белгия. През 2002 и
2021 г. той бе удостоен със
званието “Посланик на евро-
пейската култура” от Феде-
рацията на хоровете в Евро-
пейския съюз (EFCU).
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Оперната прима Русалина Мочукова води
в Старозагорската опера ателиета
„Ние сме музиканти” за деца със СОП
и поведенчески трудности, както
и с изявени артистични интереси

 Г-жо Мочукова, какво Ви
дава работата с децата?

- Изпълва ме със смисъл. Тол-
кова съм щастлива, като видя, че
някое от дечицата има напредък.
И дори само фактът, че те се чув-
стват щастливи по време на тера-
пията, която като възприятие за
тях е забавна игра, ме кара да летя.
Чувството на удовлетворение е
безмерно, когато можеш да бъдеш
полезен, когато виждаш щастливи
детски очи. Искам да благодаря на
ръководството на операта и най-
вече на човека с голямо сърце
Огнян Драганов, които създадоха
прекрасна среда и условия за де-
цата и благодарение на които тези
терапевтични ателиета остават по-
стоянна част от програмата на
Държавната опера в Стара Загора.
Нашият театър показва безапела-
ционната си социална ангажира-
ност с тази благородна кауза и ми-
сия. Искам да кажа огомно благо-
даря за помощта и на община Ста-
ра Загора, както и на Негово Ви-
сокопреосвещенство Старозагор-
ския мирополит Киприан, който
благослови и направи водосвет на
старта на проекта.

Работя с прекрасни асистенти
в лицето на Боряна Каниду - неве-
роятен пофесионалист и психолог,
и на Нели Димитрова, която е част
от оркестъра на операта.

 Подготвяте интерактивен
сензорен спектакъл. Какво пред-
ставлява той?

- Децата със СОП са чувстви-
телни в различни отношения - ня-
кои от тях реагират негативно на
звуци, други - на светлина, трети
нямат ресурс да стоят продължи-
телно време на едно място. При сен-
зорния спектакъл озвучаването, ос-
ветлението и декорите са подбрани
по начин, който щади сетивата на
децата. В момента сме в процес на
подготовка, в спектакъла ще бъдат
включени всички ресурси на опе-
рата - ще участват колеги от балета
и оркестъра, и от Детската студия
“Маргаритки”.

“Вярвам, че изкуството има силата
да променя животи по много дълбок и
необикновен начин, да бъде ключ към
един по-добър начин на живот и щас-
тие”, споделя оперната прима Русали-
на Мочукова, солистка на Старозагор-
ската опера. От два месеца тя влиза и
в ролята на терапевт и водеща на без-
платните арт-терапевтични и разви-
тийни работилници “Ние сме музикан-
ти”, чийто домакин и организатор е
ДО - Стара Загора. В две поредни
години проектът бе популяризиран и
високо оценен като финалист в евро-
пейската надпревара на Асоциацията
на европейските филантропи за опера
и балет FEDORA - най-престижната
европейска платформа, подкрепяща
иновации в оперното и балетното из-
куство, за което ДУМА писа.

В арт ателиетата, освен с деца със
специални образователни потребнос-
ти или поведенчески трудности, се ра-
боти и с малчугани от различни възра-
стови групи с потенциални или изяве-
ни артистични интереси. Във фоайето
на операта е аранжирано цветно и
свежо пространство със сцена и под-
ходящи мебели, където се провеждат
заниманията. Закупени са и предоста-
вени на децата различни Орф инстру-
менти и аксесоари, необходими за
програмата, подготвена и съобразена
с потребностите на участниците в
отделните групи.

Всички деца са прекрасни, всяко си
има различен заряд, развива се и реа-
гира на терапията по свой начин. Това,
което мога категорично да кажа с ог-
ромно щастие е, че арт терапията има
невероятен ефект над всички, споделя
удовлетворението си оперната прима,
която е майка на двама сина. Някои

Ðàáîòàòà
ñ äåöàòà
ìå èçïúëâà
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деца са направили огромен скок за
изминалите 2 месеца, при други про-
мяната се усеща по-слабо, но това е
много дълъг терапевтичен процес и
път, който трябва заедно да извървят.
В началото били екзалтирани от тол-
кова много различни инструменти;
пробвали ги един след друг и малко по
малко с времето всеки си намерил най-
любимия. Правят упражнения за ди-
шане, много се забавляват и в същото
време работят плодотворно. Всяко
упражнение - за дишане или артикула-
ционно, или пък ритмично, се изпълня-
ва на определен вид мелодия. Повече-
то от децата вече разпознават опреде-
лената мелодия и започват сами да
правят упражненията. Това е силата
на музиката, казва г-жа Мочукова.

В момента са сформирани 7 групи
- 5 от тях са с деца със СОП, остана-

лите 2 са за момичета и момчета
“в норма”, като развиваща поведенче-
ска и когнитивна работа. В групите
има деца с аутизъм, със Синдром на
Даун, със задръжки в развитието. В
този вид терапия Русалина Мочукова
е свободна в процеса на работа да
измисля и подбира изразните средст-
ва. Това й дава възможност да се съо-
бразява с темперамента и нуждите на
децата, а те имат свободата да творят
със свой личен почерк. Основният му-
зикален иструмент е тялото, чрез него
учат ритмични техники, свирят и на
различни пластинкови инструменти.

Първият месец от работата с деца-
та бил адаптационен - запознали се с
инструментите и другите дечица в гру-
пата. В самото начало повечето от тях
влизали много плахо с майките си, но
с течение на времето започнали да

имат доврие на преподавателката си и
да остават сами. След втория месец
децата вече използвали интуитивно
музиката като изразно средство на
своите емоции, чувства и дори мисли,
да се изразяват по собствен начин.
Голям напредък и скок се забелязва при
децата от аутистичния спектър и тези
със Синдром на Даун. Повечето от тях
имат много добри музикални и артис-
тични заложби, които тепърва ще раз-
виваме, казва г-жа Мочукова. Заедно с
метода Орф-Шулверк тя прилага и
логоритмика - част от логопедичната
терапия, с която, обединявайки движе-
ние, музика и реч, се развиват артику-
лацията, дишането и фината моторика.

В днешно време има много хора с
логопедични проблеми. Според Руса-
лина Мочукова в повечето случаи това
се дължи на прекомерното използване
на електронни устройства в ранна дет-
ска възраст, което се отразява пагуб-
но на езиковото развитие и води до
неговото захабяване. А немалка част

СНИМКИ ДО - СТАРА ЗАГОРА

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

от малчуганите са с вродени артикула-
ционни нарушения, на които е добре
да се обръща внимание своевременно,
за да се коригират с адекватна логопе-
дична терапия.
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ИЛЮСТРАЦИИ АНАТОЛИЙ СТАНКУЛОВ

НА БРЕГА

НА РЕКАТА

Георги ГЪЛОВ

- Хайде - викат приятелите ми - да вървим на
брега на реката. Ще седнем там и ще си клатим
краката. Ще чакаме да видим как плува трупа на
врага. Нали си чул онази мъдрост, че седнеш ли на
брега - все ще дочакаш да видиш как водата отнася
врага ти в небитието.

- Вие сте луди - най-кротко им казвам. - Тол-
кова дъжд и толкова вода се изсипа този сезон, че
вече всичко е отнесено.

- Ти си тъп и нищо не разбираш - приятелски
ми се отговаря. - Тука има втори план, има алего-
рия. Ще седим и ще гледаме политически трупове.
Отива си правителството, пада парламента, всич-
ки  душмани, които бяха власт или опозиция -
водата ще ги отнесе.

И продължават още:
- Ще видиш всички онези, които ни подминава-

ха. Ще видиш мерзавците, които не променят нищо
в нашия живот, но добре се грижат и не спират да
мислят за своя лукс и благоденствие.

Питам:
- Друго какво?
- Ще видиш всичко онова, което трови живота

ни денонощно. Протести и протестиращи, защит-
ници и фенове, а и всички онези, които дружно
копаеха гроб за нас - всичко ще отплува.

- Мерси - казвам. - Как веднъж не ме поканих-
те да видя нещо умно, читаво и красиво, а?

- Да те поканим - викат - ама няма. Няма по-
ложителни неща, а само криви, грозни и кофти.
Едничката ни радост е да седнем на брега и да
чакаме да видим как плува трупа на нашия враг.
Давай!

- Не ща! Искам да ме заведете на друго място.
Там, където хората се радват, а не чакат трупове.
Там, където е ясно и светло, а не мрачно и теме-
рутесто. Знаете ли такива места по нашите земи?

Те викат:
- Гледай, дори и да има светли и приятни ме-

ста, на нас никой няма да ни ги каже. Пък и каква
по-голяма радост от това да видиш трупа на...

- Стига с този труп, бе! - рекох. - Няма да
дойда на реката.

И още им казах:
- А  вас лично ви съветвам да не ходите насам-

натам. Ще рукне пак някой потоп от небесата и
мръсната вода ще ви отнесе и вас. Не стойте навън,
златната вода скоро няма да потече, знаете го
нали?

Приятелите ми кимат с глави - прекрасно зна-
ят, че по нашите земи не златна, дори чиста вода
няма да потече скоро.

- Не виждате ли - питам ти, - че тука който и
да копае гроб другиму - все ние падаме в него?
Падаме, падаме и пак падаме…

Всичките усърдно кимат с глави - и това добре
го знаят.

- Защо закъсня с един
час?

- Красивите жени
имат право да закъсня-
ват.

- Така е, но ти защо
закъсня?

ПЪРВА ЧАСТНА,

ВТОРА ГЛУХА

ПАРДОН

Змей
ГОРЯНИН,
1950 г.

БЛАТО
И ЗЛАТО

На живота в блатото
все така си става -
все потъва златото,
а боклукът плава.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...

СЛОВОСЪЧЕТАНИЕ-
ТО “БЪЛГАРСКО ОБРА-
ЗОВАНИЕ” ОБИКНОВЕ-
НО ОПИСВА ТОВА, КОЕ-
ТО ПРЕВРЪЩА НЕГРА-
МОТНИТЕ ХОРА В НЕ-
КОМПЕТЕНТНИ.

ДОКТОР СПАС

И НЕГОВИТЕ

ПАЦИЕНТИ

- Защо те напусна
жена ти?

- Попита ме кого бих
избрал за тройка.

- И ти, к’во? Да не би
да каза някоя нейна при-
ятелка?

- Казах - две!

ФОЛКБИТАК

Пепеляшка:
- Обувчицата ми

стана, кога е сватбата?
Принцът:
- Това беше полуфи-

налът. Сега ще мерим
сутиен.

БЪДЕЩЕТО НЕ СЕ ВИЖДА ЯСНО НА КАФЕ, А
НА КАРТИ! КАТО СИ ПРОВЕРИШ ОСТАТЪКА
ПО КАРТАТА И ТУТАКСИ ГО РАЗБИРАШ!

КОЛЕЛОТО ЗА ЛЕТИЩЕТО

ÇÀÁËÓÄÅÍÀÒÀ
ÎÂÖÀ

НОВО

ПЕТОЛИНИЕ

Васил
СОТИРОВ

Овцата вече два-три дена
не вдига своята глава
и както си е заблудена,
пасе трева, пасе трева...

Отлъчена от родно стадо,
убягнала и на овчар,
овцата видимо не страда,
в което също има чар.

За пътя прав не ще да пита,
а кротко си пасе трева -
в заблудата се чувства сита
и е щастлива от това.

Над нея слънцето догаря
и тя ще блее цяла нощ...
А тръгнало подир овчаря,
ще мине стадото под нож.

- В днешно време
всеки, който има пари,
може да стане космо-
навт.

- Е, ако имаш тези
пари и на земята ще ти
е добре!

Саша ЙОВИЧ

Сити сме на обеща-
ния, но сме известни
като ненаситен народ.

ЛАФ

НА БРОЯ

ДЖЕЗВЕ
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Мнозина, опитвайки се да
отслабнат, пропускат сутреш-
ната закуска. Други я пропус-
кат, защото... бързат. Но това
правилно ли е?

Изследване сред японци
над 65 г. показва, че вероят-
ността от деменция е 4 пъти
по-висока сред хората, които
не са закусвали.

Други проучвания сочат, че
хората, които закусват сут-
рин, дори по-късно през деня
да пропускат хранене, се рад-
ват на по-добра памет и кон-
центрация,

по-ниски нива
на „лошия” (LDL)

холестерол

и по-ниски шансове за диабет,
сърдечни заболявания и над-
нормено тегло.

Ако не закусвате, може да
откриете, че се чувствате мал-
ко мудни и се борите да се
съсредоточите върху нещата.
Това е така, защото

мозъкът не е получил
енергията

(глюкоза), от която се нуждае,
за да продължи. Проучвания-

Çàùî äà çàêóñâàìå?
Пропускането на сутрешното хранене увеличава
4 пъти риска от развитие на деменция

СНИМКА ДЖУЛИЯ АВАМАТИВ - PEXELS

та показват, че липсата на за-
куска засяга умственото ви
представяне, включително
вниманието, способността за
концентрация и паметта. На-
пример децата и юношите,
които редовно закусват, пости-
гат по-добри академични ре-
зултати в сравнение с тези,
които пропускат закуската.

В опита си да отслабват,
хората, които не закусват,
рискуват да имат наднормено
тегло, защото често по-късно
през деня си “наваксват” като
похапват, при това - често
нездравословни храни.

Закуската често се нарича
най-важното хранене за деня
- тя прекъсва периода на 8-10
или 12-часово гладуване през
нощта и попълва снабдяване-
то на тялото с глюкоза, за да
повиши енергийните му нива.
Закуската може да помогне за
по-добро управление на тегло-
то, намаляване на риска от
диабет тип 2 и сърдечни забо-
лявания в дългосрочен план.
Закуската повишава енергий-
ните нива и възстановява ни-
вата на гликоген, предотвра-
тява големи колебания в нива-
та на кръвната глюкоза.

Хората, които редовно заку-
сват, са по-малко склонни да имат

наднормено тегло или
затлъстяване

Продължават изследвания
защо това е така. Например
закуска, богата на протеини, е
от полза за мускулите, но може
и да помогне за контрол на
апетита под контрол по-късно
през деня. Има и някои доказа-
телства, че хората, които не
закусват, може да са изложени
на по-висок риск от сърдеч-
носъдови заболявания.

Диетолози предупреждават
сутрин да не се яде свински
бекон и наденица, а крехки
меса, например пуешко. За
сутрешната закуска е добро
сварено яйце (съдържа само 70
калории, пълно е с протеини,
витамин Д, полезни за очите
антиоксиданти, витамин Б12),
извара, сирене, кисело мляко,
обезмаслено 1-процентно
прясно мляко, плодове, орехи.
Между другото, има доста пло-
дове, които съдържат протеи-
ни - авокадо, киви, праскови,
малини, къпини, банани...

И не забравяйте - пийте
вода и заменете захарта с мед!

40 ìã ñèëèöèé äíåâíî çà çäðàâè êîñòè?

Ïíåâìîíèÿòà îò ÊÎÂÈÄ-19 óâåëè÷àâà ðèñêà îò äåìåíöèÿ
Рискът от новопоявила се демен-

ция е по-чест при пациенти с пнев-
мония от КОВИД-19 над 70 г., от-
колкото с друг вид пневмония, ко-
ментира Аднан И. Куреши, доктор
по медицина, професор по клинич-
на неврология в Медицинския фа-

култет на Университета на Мисури
и водещ изследовател на проучва-
нето.

Сред 10 403 пациенти с пневмо-
ния от КОВИД-19 312 (3%) са раз-
вили новопоявила се деменция след
възстановяване в сравнение с 263

(2,5%) от 10 403 пациенти с други
видове пневмония, диагностицира-
ни с деменция. Учените установи-
ли, че деменцията, наблюдавана при
оцелелите от инфекция с SARS-
CoV-2 засяга главно паметта, спо-
собността за изпълнение на всекид-

невни задачи и саморегулирането,
но езикът и осъзнаването на време-
то и местоположението останали
относително запазени. Средният ин-
тервал между диагнозите инфекция
и деменция е 182 дни за пациенти с
КОВИД-19.

Както неведнъж
ДУМА е писала, една на
всеки три жени страда от
постменопаузална ос-
теопороза. Причината е
в занижените нива на ес-
троген в тази възраст. И
както неведнъж сме при-
помняли, в повечето слу-
чаи превенцията се
свежда до достатъчен
прием на витамините К,
Ц и Д, магнезий и кал-
ций. Разбира се, опти-
малният среднодневен
прием определя лекар.

Същото се отнася и
за силиция, за чиито бла-
гоприятни свойства ряд-
ко се споменава. Средно
40 мг силиций на ден
могат да подобрят състо-
янието на костите,
твърдят медицински
публикации.

Приемът на силиций
бавно намалява средно
с 0,1 мг на година зара-
ди небалансираното
хранене, показва шот-

ландско проучване. В
същото време в страни
като Индия и Китай има
измерени най-малък
процент фрактури на
тазобедрената кост в
сравнение с всички ос-
танали региони на све-
та. Същевременно при-
емът на силиций в тези
държави варира между
140-200 мг дневно,
имайки предвид голямо-
то разнообразие от пло-
дове, зеленчуци и зърне-
ни култури. Данните
показват, че в Европа се
приема средно едва 20-
50 мг силиций дневно.

Нерафинираните зър-
нени храни имат високо
съдържание на силиций,
особено овес и овесени
трици. Оризът, виното,
сушените плодове, зелен-
чуци (като зелен боб)
също са богати на полез-
ния минерал. Питейната
вода е важен източник на
силиций. В бутилирана-

та вода обаче съдържа-
нието е по-високо, тъй
като при филтрирането
на чешмяната вода сили-
цият бива отделен.

Някои минерални
води в България имат ви-
соко съдържание на си-
лиций, под формата на
метасилициева киселина.
Тя доказано работи сре-
щу процесите на старее-
не. “Действа подобно на
лепило, като осигурява
сила, гъвкавост и устой-
чивост на съединителни-
те тъкани”, твърди аме-
риканският лекар нату-
ропат д-р Изабел Шар-
кар. Метасилициевата
киселина е натурален
овлажнител, забавя ста-
реенето на кожата, подо-
брява здравината на кос-
тите, стимулира метабо-
лизма и покачва имуни-
тета. Пиенето на мине-
рална вода доставя голя-
ма част от необходимите
40 мг силиций дневно.СНИМКА КОТОНБРО - PEXELS
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Ãåðãüîâñêàòà òðàïåçà
å ñ àðîìàò íà àãíåøêî
Бавен огън, една нощ или поне 5-6 часа са нужни,
за да стане печеното вкусно, съветва шеф Иван Сашов

Порадвахме се на писаните яйца
и пухкавите козунаци, съпътстващи
Великденските празници, и вече сме в
предчувствие на Гергьовден и ухан-
ните агнешки ястия. Стародавна
традиция е и на много места из
България ще се въртят ароматни
чевермета - особено където стопа-
ните си гледат животни. А според
народните вярвания на този ден
задължително се заколва агне като
курбан на светеца покровител -
св. Георги. Колкото и да хвърчат це-
ните на агнешкото в магазините, във
всеки дом ще се приготви по някоя,
може би не толкова разточителна,
но вкусна гозба с агнешко месце, дре-
болийки, главичка...

А кой ще ни даде най-добрите съве-
ти какво и как да приготвим, ако не
един опитен майстор готвач. Шеф
Иван Сашов Савов читателите на
ДУМА познават от интервютата с него
за нашия вестник по повод големите
награди, които спечели на международ-
ни състезания по карвинг (изкуството
на художественото “резбоване” на
плодове и зеленчуци), и след това за
книгата “Гозбите у Северозапада” -
с рецепти от любимия му роден край,
приходите от чиято продажба дари в
подкрепа на НЧ “Живот” в монтанско-
то село Мокреш, където е роден през
1987 г.

Средното си образование Иван
получава в ПГЕ “Христо Ботев” в
Монтана. Дипломира се в Техничес-
кия университет в София, но в онези
години работа за електроинженери
почти липсва или е напълно безпер-
спективна... Решава да завърши курс
към Тайландската кулинарна академия
в Банкок. След това работи като гот-
вач в САЩ, Испания, Италия. Бил е
Chef de Partie в “L’Horizon” в Джърси,
който влиза в гид “Мишлен”, две годи-
ни е главен готвач в ресторант в бли-
зост до една от най-посещаваните де-
стинации в Исландия - водопада
Гълфос. В момента работи в най-голе-
мия увеселителен парк в Германия.

От последната ни среща през 2019 г.
животът на шеф Иван Сашов се е раз-
вил динамично - не само заради
КОВИД-пандемията, но и в личен
план: със съпругата му, която е от
германската провинция Бавария, вече
са родители на прекрасен син на го-
дина и половина. Двамата се запозна-
ват преди десет години в Исландия.
Класическа история: тя - сервитьор-
ка, той - готвач. “Жена ми знае някоя
и друга дума на български, дори и на
моя диалект - като конье, сакам и т.н.”,
смее се Иван, който говори със сина
си на родния си език. Казва, че сери-
озно и на шега използва северозапад-
ни думи - “вероятно все нещо ще му
влезе в главата”.

Увеселителният парк, в който ра-
боти, е бил затварян два пъти - в нача-
лото на пандемията, през април-май
2020 г. и през октомври 2020 г. - май
2021 г. Втория път това съвпада с
раждането на детето и Иван си взима
“бащинство”. Но ситуацията не само в
Германия, а и по цял свят, беше и
продължава да бъде нелека, казва той.
В Германия са били подпомогнати от
държавата чрез  т.нар. kurzarbeit - по-
лучаване на определен процент от
работната заплата за по-малко отра-
ботено време. Позитивното е, че лека-
полека нещата с ресторантьорството
се нормализират.

Шеф Иван Сашов

СНИМКИ ЛИЧЕН АРХИВ

Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

СНИМКА АРХИВ/FEST-BG.COM

Традиционният Празник на златоградското чеверме
се открива със 111 каба гайди на 7 май в Златоград

Агнешкото месо има своите качест-
ва, но преди всичко трябва да бъде
прясно, съветва шеф Иван Сашов. То е
здравословно, когато се комбинира с
балансирана диета. Много хора не зна-
ят, но в него има повече омега-3, откол-
кото в говеждото. Отличен източник е
на енергия и протеини - може да помог-
не за поправяне и увеличаване на мус-
кулната маса, като същевременно подо-
брява физическата работа, дори подпо-
мага загубата на излишно тегло.

Хубавото агнешко не става бързо:
бавен огън, една нощ или поне 5-6
часа. Само по себе си, то е ароматно
и няма нужда от силна подправка.
Чесънът е страхотна добавка, месото

може да се шпикова с чесън или джо-
джен, риган, мащерка, майорана, ки-
мион, кориандър, розмарин - но като
допълнение. Солта да се добавя вни-

ÏÎÄÐÎÁÈÖÀ

œ–Œƒ” “»:

1 Í„ ‡„ÌÂ¯ÍË ‰Â·ÓÎËË
250 „ ÒÎ‡ÌËÌ‡
4 „Î‡‚Ë ÍÛÍ
100 ÏÎ ˜Â‚ÂÌÓ ‚ËÌÓ
3 ÒÍËÎË‰ÍË ˜ÂÒ˙Ì
Ï‡‰‡ÌÓÁ, ‰ÊÓ‰ÊÂÌ, ˜ÂÂÌ ÔËÔÂ,

ÒÓÎ

œ–»√Œ“¬flÕ≈:

ƒÂ·ÓÎËËÚÂ ÒÂ ËÁÏË‚‡Ú, Ì‡ˇÁ‚‡Ú ÒÂ
Á‡Â‰ÌÓ Ò˙Ò ÒÎ‡ÌËÌ‡Ú‡ Ë ÒÂ Á‡Ô˙Ê‚‡Ú ‰Ó
ÓÏÂÍ‚‡ÌÂ. ¬‡‰ˇÚ ÒÂ Ë ‚ ÓÒÚ‡Ì‡Î‡Ú‡ Ï‡ÁÌË-
Ì‡ ÒÂ Á‡‰Û¯‡‚‡Ú Ì‡ˇÁ‡ÌËÚÂ ÁÂÎÂÌË ÔÓ‰-
Ô‡‚ÍË Ë ÎÛÍ˙Ú, Ì‡ˇÁ‡Ì Ì‡ÒËÚÌÓ. œÓ‰Ô‡-
‚ˇ ÒÂ Ò ˜ÂÂÌ ÔËÔÂ Ë ÒÓÎ Ë ÒÂ Á‡ÎË‚‡ Ò
‚ËÌÓ. ƒÓ·‡‚ˇÚ ÒÂ ‰Â·ÓÎËËÚÂ Ë ̌ ÒÚËÂÚÓ ÒÂ
ÓÒÚ‡‚ˇ ‰‡ ‚Ë 10 ÏËÌÛÚË. —ÎÂ‰ ÚÓ‚‡ ‚ÒË˜-
ÍÓ ÒÂ ÔÂÏÂÒÚ‚‡ ‚ Ú‡‚‡ Ë ÒÂ ÔÂ˜Â
20 ÏËÌÛÚË ‚˙‚ ÙÛÌ‡ Ì‡ 180 „‡‰ÛÒ‡.

Œ˘Â ÂˆÂÔÚË
ÓÚ ¯ÂÙ »‚‡Ì —‡¯Ó‚ -

‚ Ò‡ÈÚ‡ Ì‡ ƒ”Ã¿

мателно, защото прекаленото осоля-
ване ще изсуши месото.

Колкото до рецептите - в Ислан-
дия например, е популярна агнешката
kjotsupa, разказва Иван. Разлика меж-
ду нея и българската курбан чорба
почти няма, освен че агнетата са от
различни породи. Но технологията е
същата. Може би в kjotsupa-та има
повече зеленчуци и е по-рядка, в на-
шата пък има джоджен.

Агнешките дреболии са богатство,
макар и не всеки да харесва дроб сар-
ма. Но, търсейки разнообразното и
вкусното, хората не само у нас, но и по
света използват “непопулярни” евтини
алтернативи. Така се появява и пицата
в Италия, и кърито в Индия. Богатите
хора в средните векове са консумирали
общо взето “варено месо”, скучно,
нали?, смее се Иван Сашов. Така в
търсене и експерименти до наши дни
остават дробчета, чревца и т.н.

Каква гарнитура върви най-добре с
агнешкото - всичко според сезона и,
разбира се, възможностите, уточнява
шеф готвачът. Свежа зелена салата и

агнешко е класика. Пресни картофи вече
има по пазарите. Оризът също е класиче-
ска гарнитура, месото може да се при-
готви и със спанак, с гъби... Що се отнася
до напитките - “нека всеки пий, кой как-
вото му е на душата”. Хубаво червено
вино - мерло, каберне, е подходящо за
този тип месо. Ако е по-интензивно, с
чесън, ще му подхожда едно хубаво розе.

В момента Иван работи в ресторант
с международна кухня, менюто се сме-
ня всеки 3 месеца и има различни теми
- индийска, африканска, тайландска и
т.н. “Агнешко, за жалост, не приготвя-
ме. Само може би агнешки шишове в
арабско-ориенталски стил. Старая се
вкъщи и сред приятели да компенси-
рам”, казва шеф Иван Сашов.
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СПРАВОЧНИК 2022

ПЕТЪК

29 АПРИЛ22

ТЕЛЕЦ

Ще се включите в раз-
витието на конфликт,
защото е във ваш ин-
терес да наблюдавате
процеса.

ОВЕН

Ще трябва да положи-
те повече усилия за
подготовката на пред-
стоящо събитие или
проект.

21 март - 20 април

21 април - 21 май

БЛИЗНАЦИ

Ще останете поласкани
от нечие внимание и ще
го насърчите да постиг-
не много по-добри ре-
зултати.

22 май - 21 юни

РАК

Ще ви се наложи да се
съобразявате с нечии
интереси, наложени от
създалите се обстоя-
телства.

22 юни - 23 юли

ЛЪВ

Гаранция за безпроб-
лемното протичане на
планирано мероприятие
е участието на повече
хора.

23 юли - 23 август

ДЕВА

С ярката си позиция
към дискутиран въпрос
ще привлечете одобре-
нието, но и гнева на
хората.

24 август - 23 септември

ВЕЗНИ

Със силни аргументи ще
убеждавате партньора
си в правотата на вне-
сените от вас предло-
жения.

24 септември - 23 октомври

СКОРПИОН

Стремете се към реша-
ване  на  проблемите
своевременно  и  не
задълбочавайте споро-
вете.

24 октомври - 22 ноември

СТРЕЛЕЦ

По-лесно ще намерите
решение на финансов
въпрос, създаващ напре-
жение през последните
дни.

23 ноември - 21 декември

22 декември - 20 януари

КОЗИРОГ

Природата се отваря
за нов живот, което
ще повлияе положител-
но на мислите и наст-
роението ви.

21 януари - 19 февруари

РИБИ

Грижите за здравето
не са загубено време, а
нещо полезно. Хубаво-
то настроение вече е
тук.

20 февруари - 20 март

ВОДОЛЕЙ

Всички срещи, свързани
с бизнес и постигане на
договорености, могат
да бъдат резултатни.

ХОРОСКОП

СЪБОТА НЕДЕЛЯ ПОНЕДЕЛНИКДНЕС

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

19
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

18
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

17
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

ПРОМЕНЛИВО С ДЪЖД

18
o

С

Ï‡ÍÒËÏ‡ÎÌË

05.10 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-
ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ /Ô/

05.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
05.55 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ ÒÛÚÂ¯ÂÌ

·ÎÓÍ Ò ’ËÒÚËÌ‡ ’ËÒ-
ÚÓ‚‡

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 100% ·Û‰ÌË
10.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-

ÔÓ‚Â
11.00  ÛÎÚÛ‡.¡√
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.35 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
12.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ/Ô/

14.00 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
15.00 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ
15.45 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
16.00 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
16.30 —‚ÂÚ˙Ú Ì‡ ÊÂÒÚÓ‚ÂÚÂ
16.45 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ
17.00 ¡˙Î„‡Ëˇ ‚ 60 ÏËÌÛÚË Ò

Ã‡Ë‡Ì‡ ¬ÂÍËÎÒÍ‡
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌˇ ÍÓÏÂÌÚ‡-

ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
19.00 œÓÒÎÂ‰ÌËˇÚ ÔÂ˜ÂÎË Á‡-

·‡‚ÌÓ-ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ ÒÂ-
ÏÂÈÌÓ ÍÛËÁ ¯ÓÛ

20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 œ‡ÌÓ‡Ï‡ Ò ¡ÓÈÍÓ ¬‡-

ÒËÎÂ‚
22.00 ŒÚ‰ÂÎ ì‘‡Î¯Ë‚‡ Ò‡ÏÓ-

ÎË˜ÌÓÒÚî Ú‚ ÙËÎÏ /2
ÒÂÁÓÌ, 5 ÂÔËÁÓ‰/ (14)

22.55 ≈‚Ó‚ËÁËˇ 2022 - ÍÎË-
ÔÓ‚Â

23.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.25 ¡‡ÚÒÚ‚ÓÚÓ Ú‚ ÙËÎÏ /2

ÒÂÁÓÌ, 4 ÂÔËÁÓ‰/ (14)
00.10 —‚ÂÚ˙Ú Ë ÌËÂ /Ô/
00.30 100% ·Û‰ÌË /Ô/
02.15  ÛÎÚÛ‡.¡√ /Ô/
03.15 ŒÎÚ‡ËÚÂ Ì‡ ¡˙Î„‡Ëˇ
03.40 –‡Ì˜ÓÚÓ ì’‡ÚÎÂÌ‰î Ú‚

ÙËÎÏ /3 ÒÂÁÓÌ, 13 ÂÔË-
ÁÓ‰/Ô/

04.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò /Ô ÓÚ
20:00 ˜‡Ò‡/

05.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî /Ô./
06.00 ì“‡ÁË ÒÛÚËÌî - ËÌÙÓ-

Ï‡ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ «Î‡ÚËÏË …Ó˜Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ÚÓÍ¯ÓÛ
Ò ‚Ó‰Â˘Ë ƒÂÒËÒÎ‡‚‡
—ÚÓˇÌÓ‚‡ Ë ¿ÎÂÍÒ‡Ì‰˙
 ‡‰ËÂ‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.35 ì ÓÏËˆËÚÂ Ë ÔËˇÚÂÎËî
/Ô./ - ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ ¯ÓÛ

13.20 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî /Ô./ - ÍÛËÁ
¯ÓÛ

14.20 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî /Ô./

14.55 œÂÏËÂ‡: ì¡Ûˇ ÓÚ
Î˛·Ó‚î - ÒÂË‡Î, Ò.12

16.00 œÂÏËÂ‡: ìŒ·Â˘‡ÌËÂî
- ÒÂË‡Î, Ò.4

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘ ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ‚‡

18.00 ì—Ú‡ÌË ·Ó„‡Úî - ÍÛËÁ ¯ÓÛ
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 œÂÏËÂ‡: ìÃÂÌ ÌÂ ÏÂ

ÏËÒÎÂÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ.20

21.00 ì≈„ÂÌ˙Úî - ÓÏ‡ÌÚË˜ÌÓ
Ë‡ÎËÚË

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ ÕËÍÓÎ‡ÓÒ
÷ËÚËË‰ËÒî - ‚Â˜ÂÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

23.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

23.30 ìŒÒÚÓ‚˙Ú Ì‡ œËÂÚÓî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ.9

00.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
Ò.2 ÂÔ.4

01.00 ì ‡ÚÓ Ì‡ ÍËÌÓî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Á‡ ÍËÌÓ

01.10 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò.10 ÂÔ.5

02.20 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./ - ÚÓÍ-
¯ÓÛ

04.30 ì¡Ûˇ ÓÚ Î˛·Ó‚î /Ô./ -
ÒÂË‡Î, Ò.12

05.00 ìÕ‡˜‡ÎÌËÍ˙Ú Ì‡ ‡ÁÛÁ-
Ì‡‚‡ÌÂÚÓî - ÚÂÎÂ‚ËÁË-
ÓÌÂÌ ÒÂË‡Î

06.00 “ÂÎÂÍ‡Ì‡Î ìƒÓ·Ó
ÛÚÓî

09.00 ÕÓ‚ËÌË
09.20 ì¿ÌÚË‘ÂÈÍî
10.00 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚-

ÌÓ!î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡
ÏÂ‰ËˆËÌ‡ Ë ÔÓÎÁÓÚ‚Ó-
ÂÌ Ì‡˜ËÌ Ì‡ Ò˙˘ÂÒÚ-
‚Û‚‡ÌÂ

10.45 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
12.00 ÕÓ‚ËÌË (Ò˙Ò ÒÛ·ÚËÚË)
12.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
15.00 ÕÓ‚ËÌË - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ
15.15 »ÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ Í‡Ì‡Î
18.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË
18.40 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî -

ÒÓˆË‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË
ÒÎÛ˜‡Ë

19.40 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -
ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ-‡Á‚ÎÂ-
Í‡ÚÂÎÌÓ ¯ÓÛ Ò Ì‡„‡-
‰Ë

21.00 ì¬ÂÏÂî
22.00 ìƒÓ·Ó ÏÓÏ˜Âî - Ë„‡-

ÎÂÌ ÙËÎÏ
23.45 ì ÓÓÎ¸Ó‚î - Ë„‡ÎÂÌ

ÙËÎÏ
01.55 ì◊Ó‚ÂÍ Ë Á‡ÍÓÌî -

ÒÓˆË‡ÎÌÓ-Ô‡‚ÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ ÔÓ ËÒÚËÌÒÍË
ÒÎÛ˜‡Ë

02.50 ìœÓÎÂ Ì‡ ˜Û‰ÂÒ‡Ú‡î -
ÔÓÁÌ‡‚‡ÚÂÎÌÓ-‡Á‚ÎÂ-
Í‡ÚÂÎÌÓ ¯ÓÛ Ò Ì‡„‡-
‰Ë

04.00 ÕÓ‚ËÌË
05.00 Õ‡¯ËˇÚ ìÃËî

00.20 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

01.30 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

02.25 ìÀˇ‚‡ ÔÓÎËÚËÍ‡î (Ô)

03.20 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

04.15 ìƒÛÏ‡ Â ‚‡¯‡î (Ô)

05.15 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

05.40 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î (Ô)

06.50 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

07.30 ì¿ÌÚË‰ÓÚî (Ô)

08.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

09.00 œÎÂÌ‡ÌÓ Á‡ÒÂ‰‡ÌËÂ Ì‡

Õ‡Ó‰ÌÓÚÓ Ò˙·‡ÌËÂ -

ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

13.45 “¬ Ô‡Á‡

14.00 ìÕ‡¯ËˇÚ ÒÎÂ‰Ó·Â‰ Ò

¡—“¬î

15.30 ÕÓ‚ËÌË

16.00 ƒÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÂÌ ÙËÎÏ

16.30 ìƒÛÏ‡ Â ‚‡¯‡î - ÓÚ-

ÍËÚ‡ ÎËÌËˇ

17.30 “¬ Ô‡Á‡

17.45 ÃÛÁËÍ‡ÎÂÌ ‡ÌÚ‡ÍÚ

18.10 “¬ Ô‡Á‡

18.30 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ

19.15 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî

20.00 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î

21.00 ì«‡ ËÒÚÓËˇÚ‡ Ò‚Ó·Ó‰-

ÌÓî (Ô)

22.00 ÕÓ‚ËÌË - ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡

ÂÏËÒËˇ (Ô)

22.30 ì¿ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÓÚ ‰ÂÌˇî (Ô)

23.05 ìƒËÒÍÛÒËÓÌÂÌ ÍÎÛ·î (Ô)

СКРЪБНИ ВЕСТИ

1932 г. - 1983 г.

Роден  на 30 април 1932 г.
във врачанското село Гложене.

През целия си трудов живот е

90 години от рождението на

СВЕТОЗАР
ГЕОРГИЕВ

ПЕТРУШКОВ

на активна обществена работа - от председател на уче-
ническия комитет на ДСНМ в Оряховската гимназия
до председател на окръжния комитет на БКП - Враца.
От 1976 г. до 1990 г. е кандидат-член на ЦК на БКП.
След промените остава верен на своите идеи и е из-
бран за член на Комунистическата партия на България.

Издава 4 книги - „Организация на работата на пар-
тийния комитет”, преведена на руски, „Партийната ор-
ганизация и народният контрол”, „В партийния коми-
тет е пристигнало писмо” и „За настъпление на левите
идеи”.

Честен, всеотдаен, отворен към проблемите на хо-
рата - такъв остава в съзнанието на всички, които го
познаваха.

Поклон пред светлата му памет!

19.12.1919 г. - 29.04.1991 г.
Комунист - прозрял грешките в изгражда-

нето на новото общество и останал верен на
социалистическия идеал.

Синдикалист - защитавал правото на бе-
зопасен труд на работниците.

Баща - предал предаността към идеите за
социална справедливост на своите деца.

ДА СИ СПОМНИМ ЗА НЕГО С УВА-
ЖЕНИЕ И ОБИЧ!

От семейството

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

ТРИДЕСЕТ И ЕДНА ГОДИНИ
без

НИКОЛА СТОЯНОВ
КУФАРДЖИЕВ

Голям Човек, учен и общественик, ти не
жалеше здраве и сили, работейки всеотдайно за
развитието на българската и световна наука.

Времето не може да заличи спомена за теб,
обичта и грижите, с които ни даряваше.

Обичаме те и винаги ще те помним и горде-
ем с теб!

  От семейството

ВЪЗПОМЕНАНИЕ

На 30.04.2022 г.
се навършват 2 години без

нашия любим и незабравим баща и дядо

Проф. МАРИН СТАХИЕВ
ПЕХЛИВАНОВ



B Tибет да се изплезите на гостите си

се смята за признак на голяма учтивост.

Слънчогледовото олио е богато на калций

и желязо, а също така на витамини А и D.
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Най-доброто от хартиеното
изкуство ще представи за дванай-
сети пореден път София харти-
ен арт фест в периода 3 май - 30
ноември под наслов “Нови хо-
ризонти”. Проектът е част от Ка-
лендара на културните събития
на Столичната община за 2022
г., създател и главен организатор
е фондация “Аматерас”. Програ-
мата е с хибридно съдържание -
реално и виртуално, включва фи-
зически и виртуални изложби,
онлайн дискусия, уъркшопи, он-
лайн лектория, състезание за
юноши, представяне на книга,
прожекция на документален
филм и пътуващи експозиции.

Ñîôèÿ õàðòèåí àðò ôåñò
ñå îòêðèâà íà 3 ìàé

Краят на голямо-
то очакване настъпи,
“Survivor: Скритият
идол” избра своя най-
достоен победител.
След напрегнат, емо-
ционален финал на
живо по БиТиВи ре-
жисьорът Зоран Пе-
тровски заслужено
спечели шестия сезон на екстремното риалити, полу-
чи голямата награда от 150 000 лева и титлата “По-
следният оцелял”. “Благодаря! Това е най-готиното
преживяване в живота ми. Няма да го забравя нико-
га!”, бяха първите му думи, след като взе чека и
развълнуван прегърна близките си - половинката си,
актрисата Силвия Петкова и сина си Сива.

В изложбата „Арт книга” 32 автори от 14 държави
показват различни тенденции в това изкуство

13-те изложби, разпределени
плавно във времето, ще предста-
вят няколко важни раздела от
СХАФ 2022 - Биенале за харти-
ено изкуство, ретроспекция на
“Аматерас” годишен конкурс/
изложба за хартиено изкуство,
самостоятелни изложби на на-
градени автори, двустранни и
виртуални изложби. Съпътства-
щите събития са много важна
част от програмата. Лекторията
“Динамика в изкуствата” се явя-
ва съществена образователна
платформа в сферата на визуал-
ните изкуства. Дискусията “Ро-
лята на новите технологии в
хартиеното изкуство” е от ог-

ромно значение за развитието
на този раздел в съвременното
изкуство, характерен със своя-
та материалност. Различните ра-
ботилници дават възможност на
деца, професионалисти и люби-
тели да се запознаят по-дълбоко
с определени технологии и
възможни начини на интерпре-
тации чрез хартията.

София хартиен арт фест се
открива на 3 май от 18 ч. в Ре-
гионалния исторически музей на
София, зала за временни експо-
зиции, с изложбата “Арт книга”
(до 31 май). Това е много рядък
формат в хартиеното изкуство,
свързан с колекционерски изда-

ния, които често надскачат
представата за книга и навлизат
в територията на обекти с еле-
менти от книгата, като присъ-
ствие на типография, калигра-
фия или използване на материал
от стари книги. 32 автори от 14
държави показват различни тен-
денции в това изкуство. Програ-
мата включва представяне на
творците в социалните мрежи и
уъркшоп за деца на 1 юни в цен-
тралната сграда на РИМ - Со-
фия, с тема арт книга.

Правилното хранене и при-
емът на питателна и разнооб-
разна храна са в основата за
здравословния растеж и разви-
тие на децата и влияят върху
множество други фактори като
развитието на когнитивните
процеси и поведенчески модели
у най-малките. Знаейки това,
шеф Силвена Роу издаде нова
книга, насочена към здравослов-
ното готвене за бебета и деца -
“Моята кухня - Гурме бебе”. Тя
ще я представи в
Сердика център
на 30 април на
голямата ротон-
да, в близост до
Booktrading. От
11 до 13 ч. всеки
посетител на
книжарница-
та ще може да си
купи книгата и да получи личен
автограф от авторката.

“Моята кухня - Гурме бебе”
предлага над 130 рецепти, кои-
то се приготвят бързо и лесно,
и е помощник за всеки родител,
който иска да възпита правилни
хранителни навици у детето си.
Активното участие на д-р Радка
Масларска - с дългогодишен
професионален опит в областта
на неонатологията, и разписа-
ните правила от Световната пе-
диатрична организация IPA и
Европейската педиатрична ор-
ганизация EPA, превръщат кни-
гата на шеф Роу в ценен
наръчник в сферата на бебешко-
то и детското хранене.

Неостаряващата българска комедия
“Любимец 13” ще излъчи БНТ 1 на
30 април от 14 ч. Филмът разказва за
живота на двамата братя близнаци - Ра-
дослав и Радосвет. Радослав е отгово-
рен и сериозен младеж, отличен футбо-
лист, на когото отборът възлага големи
надежди. На плажа във Варна той се
запознава с Елена - красиво момиче от
София, в което се влюбва. Радосвет е
пълна противоположност на брат си -
безотговорен комарджия, търсен от
органите на реда. Той решава да се
възползва от приликата със своя близ-
нак и да заеме неговото място в отбо-
ра. Представяйки се за него, Радосвет
приема предложението за голяма запла-
та и апартамент в София...

Режисьор на “Любимец 13” е Вла-
димир Янчев. Оператори са Любен

Øåô Ñèëâåíà
Ðîó ïðåäñòàâÿ
êóëèíàðíà
êíèãà çà
áåáåòà è äåöà

Êëàñè÷åñêàòà êîìåäèÿ
„Ëþáèìåö 13” èçëú÷âà ÁÍÒ 1

Попов и Владимир Янчев, а сценарият
е на Любен Попов и Владимир Янчев.
Музиката е на Петър Ступел, худож-
ник е Неделчо Нанев. В ролите са Апо-
стол Карамитев, Гинка Станчева, Пет-
ко Карлуковски, Магда Колчакова, Ге-
орги Парцалев, Лео Конфорти, Георги
Калоянчев, Енчо Багаров и други.

Çîðàí Ïåòðîâñêè
ñïå÷åëè „Survivor:
Ñêðèòèÿò èäîë”

СНИМКА БИТИВИ

СНИМКА СХАФ



И ДерНовак
Джокович
с 19-а титла
от Шлема
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Бившият капитан
на България приключва
кариерата си на „Герена”

Левски подписа с Ивелин
Попов. Бившият капитан на
националния отбор на Бълга-
рия ще приключи кариерата
си на “Герена”. 35-годишният
атакуващ футболист парафи-
ра за следващите 2 сезона. Той
излиза без пари на “сините”,
след като договорът му с ру-
ския Сочи изтича в края на
настоящата кампания. Така
Попето сбъдва детската си
мечта - да играе за столичани.
Той е юноша на Левски-Ра-
ковски, но започна в мъжкия
футбол с екипа на Литекс.

Ïîïåòî
çà 2 ãîäèíè
â Ëåâñêè

СНИМКА LEVSKI.BG

Ивелин Попов с фланелката на Левски

“След почти 12 години
футболен път в чужбина и
няколко трофея зад граница,
мисля, че дойде времето и
моментът да се завърна у
дома. Там, откъдето започна
всичко. В момент толкова
важен за Левски и за Мъри.
Треньорът, дал ми криле за
големия футбол, е ред аз да
се отплатя. През годините,
както и към днешна дата съм
бил канен и от други - българ-
ски и чуждестранни отбори,
за което благодаря. Но исти-
ната е, че гласът на сърцето

УЕФА пак откри “черно тото” във Втора лига. От Нион
заподозряха манипулация в мача Струмска слава - Лудого-
рец-2 (2:1), игран на 14 март в Радомир. Месец по-късно в
БФС е получен поверителен доклад от УЕФА за наличие на
залози в съмнително голям размер. От “Бояна” веднага са
препратили сигнала до Софийската районна прокуратура.
Сега от Районната прокуратура в Перник трябва да се про-
изнесат по същество дали е извършено престъпление от общ
характер и дали има основания да се образува досъдебно
производство. В момента Струмска слава е шести във Втора
лига, а Лудогорец-2 е осми. Това е поредният случай на
“черно тото” у нас. Дори от БФС извадиха Верея през 2019
г. от Първа лига заради подозрителни мачове, а месеци по-
късно Царско село бе глобен с 5000 лв. по същата причина.
Пак през 2019 г. и Струмска слава бе санкциониран с 5000
лв. заради три сигнала от УЕФА за съмнителни мачове.

Финалът за Купата на
България ще се изиграе по
график - на 11 май от 19.00
часа. От БФС изтъкват като
причина за запазване на
програмата желанието на
всички клубове, които са
замесени при евентуална
промяна на графика на род-
ното първенство.

“Участниците в кръгла-
та маса изразиха категорич-
но становище, че програма-
та за настоящия сезон не
трябва да бъде променяна”,

винаги е бил един. Не съм от
хората, които ще говорят
много, ще дават интервюта и
ще залъгват с гръмки фрази.
Аз идвам, за да печелим. Лев-
ски е вечен!”, заяви Попов.

Той е трикратен победи-
тел в анкетата “Футболист на
годината” - през 2015, 2016
и 2017 г. Записва 90 мача и
18 гола за националния от-
бор на България.

В навечерието на 108-я
рожден ден на Левски на 24
май Попов ще бъде предста-
вен официално в музея на
Левски.

На “Герена” Попето ще

замени Филип Кръстев. В
момента халфът е под наем
при “сините” от белгийския
Ломел, който пък е част от
групировката отбори, прите-
жаваща и Манчестър Сити.
Клубът на Кръстев иска да
прати някъде другаде футбо-
листа, но не и в България.

А Божидар Краев също
може да се върне в Левски.
Халфът е низвергнат в датския
Мидтиланд. Именно на този
отбор “сините” го продадоха
през лятото на 2017 г. Кон-
трактът му с датчаните изти-
ча на 30 юни. След това Бо-
жидар става свободен агент.

ÓÅÔÀ ïàê îòêðè „÷åðíî
òîòî” âúâ Âòîðà ëèãà

Ôèíàëúò çà êóïàòà
îñòàâà íà 11 ìàé

обявиха от “Бояна”.
Идеята беше срещата

между Левски и ЦСКА да
се проведе през уикенда
на 14 или 15 май, за да
могат да се съберат пове-
че фенове.

Очакванията са на Наци-
оналния стадион да се събе-
рат към 35 000 души. Би-
летите ще струват по 15 и
30 лв. По-евтините талони
ще са за секторите зад вра-
тите, а по-скъпите - за цен-
тралните трибуни.

Ливърпул е на крачка от финала в
Шампионската лига. Английският
гранд победи Виляреал с 2:0 в първия
1/2-финал и до голяма степен елими-
нира испанците. Тимът на Юрген Клоп
реално пропусна да разгроми “жълта-
та подводница”, като това вероятно ще
се случи на реванша във вторник.

Пред 51 586 души на митичния
“Анфийлд” Джордън Хендърсън (53)
центрира отдясно, топката се отклони
в крака на Первис Еступинян и спря в
мрежата на Херонимо Рули. След 120
секунди Садио Мане вкара за 2:0. Го-
лове на Фабиньо (50) и Анди
Робъртсън (64) бяха отменени заради
засади, а преди почивката Тиаго Ал-
кантара (42) тресна десния страничен
стълб на Рули.

“Изиграхме силен мач. Всичко е
чудесно, но трябва да пътуваме до Ви-
ляреал и да опитаме да се класираме
на финала. Шансовете ни са по-доб-
ри, отколкото преди мача, но трябва
да знаем, че още не сме се класирали”,
каза Клоп.

В другия 1/2-финал Манчестър
Сити се справи с Реал с 4:3 и в сряда
предстои голям мач в Мадрид.

Ëèâúðïóë äîêîñâà ôèíàëà
â Øàìïèîíñêàòà ëèãà

Садио Мане (вдясно) се бори за топката
с трима от Виляреал за победата на Ливърпул

ГЛЕДАЙТЕ

ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Берое - Арда
20.00 ЦСКА 1948 - Локо Пд

ПО БНТ 3
ДЖУДО
16.00 ЕП в София

ПО РИНГ
БАСКЕТБОЛ
14.00 Ирони Нахария - Галил
Елион
16.30 Макаби Хайфа - Балкан

ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
12.00 и 20.45 СП в Шефилд

Утре
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Левски - Ботев Пд
20.00 Лудогорец - ЦСКА

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
14.30 Нюкасъл - Ливърпул
17.00 Тотнъм - Лестър
19.30 Лийдс - Ман Сити

ПО МАКС СПОРТ 3
19.00 Сампдория - Дженоа
21.45 Специя - Лацио

ПО МАКС СПОРТ 4
17.15 Реал М - Еспаньол
19.30 Валенсия - Леванте
22.00 Атлетик Б - Атлетико М

ПО БНТ 3
ДЖУДО
16.00 ЕП в София

ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
12.00 и 20.45 СП в Шефилд

В неделя
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
16.30 Етър - Спартак Вн
19.00 Славия - Черно море

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
16.00 Евертън - Челси
18.30 Уест Хем - Арсенал
21.00 ПАОК - АЕК

ПО РИНГ
13.30 Ювентус - Венеция
16.00 Емполи - Торино

ПО МАКС СПОРТ 3
16.00 Милан - Фиорентина
19.00 Удинезе - Интер
21.45 Рома - Болоня

ПО МАКС СПОРТ 4
22.00 Барселона - Майорка

ПО БНТ 3
ДЖУДО
16.00 ЕП в София

ПО РИНГ
БАСКЕТБОЛ
20.00 Балканска лига (финал)

ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
14.45 и 20.45 СП в Шефилд

В понеделник
ФУТБОЛ
ПО ДИЕМА СПОРТ
17.30 Ботев Вр - Пирин
20.00 Локо Сф - Царско село

ПО ДИЕМА СПОРТ 2
22.00 Ман Юнайтед - Брентфор

ПО МАКС СПОРТ 1
ТЕНИС
13.00 “Мастърс” в Мадрид

ПО ЕВРОСПОРТ 1
СНУКЪР
14.45 и 20.45 СП в Шефилд


